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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Otwieram obrady siedemnastej sesji Sejmiku Województwa Mazowieckiego sesja 
przeprowadzana jest zdalnie. Na podstawie ustawy o zmianie ustawy o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem przeciwdziałaniem i zwalczaniem 
COVID-19 i innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz 
niektórych innych ustaw. Dokładnie mówimy tutaj o art. 15 ZZX. Proszę państwa 
musimy sprawdzić kworum prośba o potwierdzenie obecności. Mogą to już państwo 
radni w tym momencie zrobić, proszę bardzo. Szanowni państwo, prośba o 
potwierdzanie kworum, dobrze? Pani dyrektor czy mamy kworum już potwierdzone? 
  
Pani Kinga Żuchowska – Dyrektor Kancelarii Sejmiku 
Brakuje pani Brzezińskiej, pana Rejczaka i pani Zakrzewskiej.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
To prośba do tych państwa radnych, których pani dyrektor wymieniła. Pani radna 
Zakrzewska, pani radna Zielińska i pan radny Rejczak. Tam na dole ekranu macie 
państwo taką rączkę, napis kworum, prośba o kliknięcie.  
 
Pani Kinga Żuchowska – Dyrektor Kancelarii Sejmiku 
Pan Rejczak potwierdził obecność i pani Brzezińska, pani Zakrzewska jeszcze.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Prośba do pani Zakrzewskiej o potwierdzenie obecności. Czy udało się pani radnej? 
 
Pani Kinga Żuchowska – Dyrektor Kancelarii Sejmiku 
 Pani Zakrzewska jeszcze nie oddała głosu.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dobrze pani dyrektor to prośba, wobec tego o skontaktowanie się z panią Zakrzewską 
czy ona uczestniczy. Będzie za moment następny punkt i przy tej okazji. Dobrze, 
proszę państwa. Na podstawie § 3 ust. 2 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego na sekretarza obrad powołuję pana radnego Krzysztofa 
Strzałkowskiego z Klubu Koalicja Obywatelska. Protokół z poprzedniego posiedzenia 
sejmiku, zgodnie z § 3 ustęp 8 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego został wyłożony do wglądu pań i panów radnych. Do protokołu nie 
zgłoszono uwag. Na podstawie § 3 ust. 9 protokół został podpisany. Proszę państwa 
przechodzimy do pkt. 2: przyjęcie porządku obrad. Porządek obrad państwo otrzymali. 
Czy ktoś z państwa radnych ma propozycję zmiany porządku obrad? Proszę pan radny 
Mirosław Augustyniak. Czy pan radny Mirosław Augustyniak chce zabrać głos w 
punkcie porządku obrad?  
 
Pani Kinga Żuchowska – Dyrektor Kancelarii Sejmiku 
Przypominamy o konieczności włączenia mikrofonu przez każdego radnego.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Pytanie do pana radnego Mirosława Augustyniaka: czy pan radny chce zabrać głos 
czy też tylko po prostu zgłosił się do dyskusji później? 
Proszę państwa, wobec tego przechodzimy do pkt. 3. Projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Samodzielnemu Zespołowi 
Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej im. prof. Eugeniusza Wilczkowskiego w 
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Gostyninie, druk nr 343 o zabranie głosu proszę panią Elżbietę Lanc, Członka Zarządu 
Województwa Mazowieckiego. Prośba pani marszałek o włączenie mikrofonu. 
 
Pan Michał Prószyński 
Panie Przewodniczący nie słyszę pani marszałek nie wiem czy… 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
No właśnie wydaje mi się, że pani marszałek nie włączyła, nie włączyła mikrofonu. 
Pani marszałek prośbę o włączenie mikrofonu, bo niestety nie słyszymy.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Wszystko OK? 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Tak teraz słychać, proszę bardzo. 
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
 Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawię projekt uchwały sejmiku 
województwa mazowieckiego zmieniający uchwałę w sprawie nadania statutu 
Wojewódzkiemu Samodzielnemu Zespołowi Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej 
im. prof. Eugeniusza Wilczkowskiego w Gostyninie. W paragrafie pierwszym dodajemy 
w uchwale nr 114/17 Sejmiku Województwa Mazowieckiego z dnia 11 lipca 2017 roku 
w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Samodzielnemu Zespołowi Publicznych 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Gostyninie, paragraf litery G w brzmieniu: poradnia 
psychologiczna dla dzieci młodzieży. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi 
Województwa Mazowieckiego. W tej chwili jest pilna potrzeba opieki psychiatrycznej i 
leczenia uzależnień. SPZOZ Gostynin otrzymał, wygrał w konkursie, który ogłosił 
Narodowy Fundusz Zdrowia na świadczenia w opiece psychiatrycznej i leczenia 
uzależnień, w tym konkursie. W związku z tym istnieje pilna potrzeba utworzenia tej 
poradni. Ponieważ umowy z Narodowym Funduszem Zdrowia miały być i muszą być 
podpisane z dniem 1 kwietnia, dlatego ta nasza uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia z mocą od dnia 1 kwietnia 2020 roku. Stosowne dokumenty zostały złożone 
do wojewody mazowieckiego. Jeśli nie będzie uwag proszę o przejście do drugiego 
czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, zgłosił się do głosu pan radny Augustyniak, proszę 
bardzo. Czy pan radny Augustyniak chce zabrać głos w tym punkcie? Jeżeli nie to, 
proszę bardzo, pan radny Artur Czapliński.  
 
Pan Artur Czapliński 
Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący. Chciałbym zapytać, ponieważ to jest dobra 
wiadomość dotycząca powstania poradni psychologicznej dla dzieci młodzieży w 
szpitalu w Gostyninie, a jak się będzie sytuacja, bo rozumiem, że szpital wygrał ten 
kontrakt, ale jak się będzie przedstawiała sytuacja z lekarzami, ze specjalistami w tej 
poradni, czy tam nie ma problemu? A wracając do tych technicznych rozwiązań, to pan 
radny Augustyniak dwukrotnie się zgłaszał i tutaj też tak jak wygląda tak jakby on chciał 
zgłosić się i w porządku obrad, i tutaj tylko jego nie słychać. Ja bym proponował, żeby 
obejść ten system i do niego zadzwonić. Dziękuję bardzo. 
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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję. Proszę bardzo pani marszałek. 
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Panie Przewodniczący, odpowiadam na pytanie pana radnego Czaplińskiego. Żeby 
wziąć udział w konkursie, który ogłasza Narodowy Fundusz Zdrowia, trzeba mieć 
odpowiednią kadrę. I nasz szpital SP ZOZ w Gostyninie, jaką kadrę posiada.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję. Pani marszałek, ja mam prośbę taką, gdy tam u pani mógł być troszeczkę 
mniejszy ruch za panią dobrze, bo to to myślę, że transmisji może zakłócać odbiór. 
Proszę państwa został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie 
usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 
Samodzielnemu Zespołowi Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej im. prof. Eugeniusza 
Wilczkowskiego w Gostyninie druk nr 343. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? 
 
Pani Katarzyna Bornowska 
Przepraszam bardzo mi się nie pojawiło nic, gdzie mogłabym zagłosować. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
To prośba o odświeżanie ekranu.  
 
Pan Konrad Wojnarowski 
Kliknąć w głosowanie na dole wystarczy. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, proszę bardzo, jeszcze pan radny Mirosław Augustyniak pan radny 
Jan Rajczak i pan marszałek Adam Struzik nie głosowali. 
 
Pan Jan Rejczak 
No ja wciskam głosuj.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Już pan radny zagłosował. dziękuję bardzo. Proszę pan radny Mirosław Augustyniak 
jeszcze.  
 
Pan Artur Czapliński 
Wycieli go z e-sesji, Mirka chyba. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Nie, nie jest obecny więc... pan radny. No nic dobrze, proszę państwa dziękuję bardzo, 
prośba o podanie wyników głosowania. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 
radnych nikt nie był przeciw nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie nadania 
statutu Wojewódzkiemu Samodzielnemu Zespołowi Publicznych Zakładów Opieki 
Zdrowotnej im. prof. Eugeniusza Wilczkowskiego w Gostyninie druk nr 343. Dziękuję 
bardzo, proszę państwa przechodzimy do pkt 4: projekt uchwały w sprawie 
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stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum dla Dorosłych wchodzącego w 
skład Zespołu Szkół Specjalnych w Mazowieckim Centrum Neuropsychiatrii w 
Zagórzu, druk nr 341. O zabranie głosu proszę panią marszałek Elżbietę Lanc.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie 
stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum dla Dorosłych wchodzącego w 
skład Zespołu Szkół Specjalnych w Mazowieckim Centrum Neuropsychiatrii w 
Zagórzu. W § 1 stwierdza się zakończenie działalności Gimnazjum dla Dorosłych 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Mazowieckim Centrum 
Neuropsychiatrii w Zagórzu z dniem 31 stycznia 2020 roku. W § 2 wykonanie uchwały 
powierza się Zarządowi Województwa Mazowieckiego. Ustawa z dnia 14 grudnia 2016 
roku, przepisy wprowadzające ustawy prawo oświatowe przewiduje stopniową 
likwidację gimnazjów dla dorosłych zgodnie z art. 180 ust. 2 wymienionej ustawy organ 
stanowiący jednostki samorządu terytorialnego ,prowadzącej dotychczasowe 
gimnazjum dla dorosłych w terminie do dnia 30 listopada 2019, a w przypadku 
gimnazjum dla dorosłych, w którym kształcenie w klasie pierwszej rozpoczęło się w 
lutym 2017 roku do dnia 30 kwietnia w 2020 roku w drodze uchwały stwierdza 
zakończenie jego działalności. W związku z powyższym Sejmik Województwa 
Mazowieckiego jako organ prowadzący podejmuje uchwałę stwierdzającą 
zakończenie działalności dotychczasowego Gimnazjum dla Dorosłych wchodzącego 
w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Mazowieckim Centrum Neuropsychiatrii w 
Zagórzu do dnia 30 kwietnia 2020 roku. Jeśli nie ma uwag, to proszę o przejście do 
drugiego czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, proszę państwa czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 
sprawie projektu uchwały, proszę bardzo, pan radny Mirosław Augustyniak.  
 
Pan Mirosław Augustyniak 
Panie Przewodniczący, czy teraz jestem słyszany? 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Tak, teraz pan słychać. 
 
Pan Artur Czapliński 
Wycięli cię z sesji  
 
Pan Mirosław Augustyniak 
Bo ja chciałem zgłosić wniosek formalny do porządku obrad, ale po prostu nie miałem 
takiej możliwości, bo nie było słychać. Natomiast w tym momencie nie chciałem 
dyskutować tylko chciałem sprawdzić, czy jestem słyszany.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Proszę państwa został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego 
czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do 
drugiego czytania. Proszę państwa przystępujemy zatem do głosowania. Kto państwo 
radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 341? Kto jest przeciw, kto, 
wstrzymał się od głosu? Proszę bardzo, pan radny Andrzej Bittel, jeszcze pani radna 
Wioletta Paprocka-Ślusarska i pan marszałek Adam Struzik. 
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Pan Jakub Kowalski 
Panie Przewodniczący ja pana widzę, ale nie słyszę. 
 
Pani Kinga Żuchowska – Dyrektor Kancelarii Sejmiku 
Panie Przewodniczący, nie słychać pana. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Teraz jeszcze raz, przepraszam bardzo. Proszę państwa, za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 49 radnych nikt nie był przeciw nie wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 
stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum dla Dorosłych wchodzącego w 
skład Zespołu Szkół Specjalnych w Mazowieckim Centrum Neuropsychiatrii w Zagórzu 
druk nr 341.  
Przechodzimy do pkt 5. O zabranie głosu ponownie proszę panią marszałek Elżbietę 
Lanc.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Panie Przewodniczący Panie i Panowie Radni. Przedstawię teraz 10 uchwał przyjętych 
przez Zarząd Województwa Mazowieckiego 31 marca 2020 roku. 4 uchwały dotyczą 
likwidacji szkół policealnych wchodzących w skład Centrum Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego w Radomiu, Siedlcach, Warszawie, Ostrołęce. Kolejne 4 dotyczą 
likwidacji szkół policealnych wchodzących w skład zespołów medycznych szkół 
policealnych w Przasnyszu w Otwocku, Ciechanowie, Płocku. i 2 uchwały dotyczą 
zespołów medyczno-społecznych szkół policealnych w Warszawie i Mińsku 
Mazowieckim. W nowej strukturze systemu oświaty ustawodawca zlikwidował 
możliwość funkcjonowania szkół policealnych dla dorosłych. Stosowną uchwałę 
Sejmik Województwa Mazowieckiego o zamiarze likwidacji tych szkół policealnych 
podjął 21 stycznia 2020 roku. Skierowaliśmy pisma do mazowieckiego kuratora 
oświaty o pozytywne zaopiniowanie tych likwidacji i taką pozytywną opinię 
otrzymaliśmy. Zwróciliśmy się również do związków zawodowych działających w 
oświacie, również nie wniosły uwag do zaopiniowania tych uchwał. W związku z tym 
słuchacze zostali skutecznie powiadomieni o zamiarze likwidacji szkoły i możliwości 
kontynuowania nauki medycznej szkole policealnej. Podjęcie tych uchwał nie oznacza 
zwolnień kadry. I teraz kolejną przedstawiam uchwałę Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego w sprawie wyłączenia Szkoły Policealnej w Ostrołęce z Centrum 
Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Ostrołęce i jej likwidacji. W § 1 z dniem 
31 sierpnia 2020 roku wyłącza się szkołę policealną w Ostrołęce, z siedzibą w 
Ostrołęce, ulica Parkowa 6. W § 2 z dniem 31 sierpnia 2020 roku likwiduje się szkołę 
policealną w Ostrołęce z siedzibą w Ostrołęce, ulica Parkowa 6 § 3 słuchaczy szkoły, 
o której mowa w § 2, będą mogli kontynuować naukę w tym samym zawodzie 
Medyczno-Społecznej Szkole Policealnej w Ostrołęce, wchodzącej w skład Centrum 
Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Ostrołęce, z siedzibą w Ostrołęce, ulica 
Parkowa 6. § 4 mienie szkoły, o której mowa w § 2 pozostaje w zarządzie Centrum 
Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Ostrołęce, z siedzibą w Ostrołęce, ulica 
Parkowa 6. Bardzo proszę, jeżeli nie będzie uwag, o przejście do drugiego czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Proszę państwa został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, 
jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejściu do drugiego 



7 

 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku nr 345? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
odgłosu? Proszę państwa prośba jeszcze głosowanie pan radny Wojciech Kudelski, 
pan radny Jan Rejczak. Teraz już tylko radny pan Rejczak. Dziękuję bardzo. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę w sprawie wyłączenia Szkoły Policealnej w Ostrołęce Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Ostrołęce i jej likwidacji, druk nr 345.  
Przechodzimy do pkt. 6. O zabranie głosu proszę panią marszałek Elżbieta Lanc.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie 
wyłączenia Szkoły Policealnej w Radomiu z Centrum Kształcenia Zawodowego i 
Ustawicznego w Radomiu i jej likwidacji. Jeśli nie będzie uwag proszę o przejście do 
drugiego czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, bo rozumiem pani marszałek, że teraz już pani nie będzie 
odczytywała?  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Tak, ponieważ omówiłam wcześniej.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Bo rozumiem, że zasada jest taka sama przy tych kolejnych uchwałach, tak? Tylko 
dotyczy to odrębnych, oczywiście, placówek. Tak pani marszałek? Czy ktoś z państwa 
radnych chciałaby, aby pani marszałek bardziej szczegółowo omawiała te projekty 
uchwał? Proszę państwa, jeżeli nie to został zgłoszony wniosek o przejście do 
drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na 
przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 346. Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Proszę bardzo pan radny jeszcze Jan Rejczak i pan radny 
Wojciech Kudelski, prośba o głosowanie. Dziękuję bardzo. Proszę państwa za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 radnych, nikt nie był przeciw nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę w sprawie wyłączenia Szkoły Policealnej w Radomiu z Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Radomiu i jej likwidacji. 
Przechodzimy do pkt 7. O zabranie głosu ponownie proszę panią marszałek Elżbietę 
Lanc. Pani marszałek prośba o włączenie mikrofonu.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie 
wyłączenia Szkoły Policealnej im. prof. Zbigniewa Religi w Siedlcach z Centrum 
Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Siedlcach i jej likwidacji. Jeśli nie będzie 
uwag, proszę o przejście do drugiego czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
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Przystępujemy zatem do głosowania, kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały w druku nr 347? Kto jest przeciw? kto wstrzymał się od głosu? Proszę 
pan radny Krzysztof Strzałkowski jeszcze. Dziękuję bardzo. Proszę państwa za 
przyjęciem projektu głosowało 49 radnych nikt nie był przeciw nikt nie wstrzymał się 
od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w 
sprawie wyłączenia Szkoły Policealnej im. prof. Zbigniewa Religii w Siedlcach z 
Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Siedlcach i jej likwidacji z druku 
347. Przechodzimy do pkt. 8 o zabranie głosu proszę panią marszałek Elżbietę Lanc.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie 
wyłączenia Szkoły Policealnej w Warszawie z Centrum Kształcenia Zawodowego i 
Ustawicznego w Warszawie i jej likwidacji. Jak nie będzie uwag proszę o przejście do 
drugiego czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
 Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Proszę państwa został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, 
jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 
czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku nr 348? Kto jest przeciw, kto wstrzymał się od 
głosu? Prośba jeszcze pan radny Michał Góras i pan radny Wojciech Kudelski o 
głosowanie. Teraz już tylko pan radny Wojciech Kudelski dziękuję bardzo. Prośba o 
podanie wyników. Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 radnych. 
Nikt nie był przeciw nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że sejmik 
województwa mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie wyłączenia Szkoły Policealnej 
w Warszawie Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Warszawie i jej 
likwidacji druk nr 348.  
Proszę państwa przechodzimy do pkt 9. O zabranie głosu proszę panią marszałek 
Elżbietę Lanc. 
  
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie 
rozwiązania Zespołu Medycznych Szkół Policealnych w Ciechanowie i likwidacji 
Szkoły Policealnej w Ciechanowie. Jeśli nie będzie uwag proszę o przejście do 
drugiego czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
 Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały z druku nr 349? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę jeszcze 
pan radny Krzysztof Skolimowski i pani radna Jadwiga Zakrzewska. Dziękuję bardzo.  
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę w sprawie rozwiązania Zespołu Medycznych Szkół Policealnych w 
Ciechanowie i likwidacji Szkoły Policealnej w Ciechanowie druk nr 349.  
Przechodzimy do pkt 10 o zabranie głosu ponownie proszę panią marszałek Elżbieta 
Lanc.  



9 

 

 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Panie Przewodniczący, Panie, Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego w sprawie rozwiązania zespołu Medyczno-Społecznych 
szkół policealnych w Mińsku Mazowieckim i likwidacji szkoły policealnej w Mińsku 
Mazowieckim. Jeśli nie będzie uwag proszę o przejście do drugiego czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, czy ktoś sprawnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 
Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli usłyszę sprzeciwu 
uznam, iż sejmik wyraził zgodę na części do drugiego czytania. Przystępujemy zatem 
do głosowania, kto państwa radnych jest za przyjęciem projektu, ale w druku nr 350? 
Kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? Proszę jeszcze pan radny Rafał 
Rajkowski. Dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 radnych 
nikt nie był przeciw nikt nie wstrzymał się od głosu stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie rozwiązania zespołu 
Medyczno-Społecznych Szkół Policealnych w Mińsku Mazowieckim i likwidacji Szkoły 
Policealnej w Mińsku Mazowieckim, druk nr 350. przechodzimy do pkt. 11 o zabranie 
głosu proszę panią marszałek Elżbietę Lanc.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie 
rozwiązania Zespołu Medycznych Szkół Policealnych w Otwocku i likwidacji Szkoły 
Policealnej w Otwocku. Jeśli nie będzie uwag proszę o przejście do drugiego czytania. 
  
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały druk nr 351? Kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? Proszę 
jeszcze pan radny Damian Olszewski. Pan radny Damian Olszewski, czy jest? No nic 
proszę państwa to prośba o podanie wyników głosowania. Dziękuję. Za przyjęciem 
projektu uchwały głosowało 48 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 
rozwiązania Zespołu Medycznych Szkół Policealnych w Otwocku i likwidacji Szkoły 
Policealnej w Otwocku, druk nr 351. Przechodzimy do pkt 12 o zabranie głosu 
ponownie proszę panią marszałek Elżbietę Lanc. 
  
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie 
rozwiązania Zespołu Medycznych Szkół Policealnych w Płocku i likwidacji Szkoły 
Policealnej w Płocku. Jeśli nie będzie uwag proszę o przejście do drugiego czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję. Czy ktoś z  państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 352? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę 
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pan radny Bartosz Wiśniakowski jeszcze. Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 49 radnych nikt nie był przeciw nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, 
że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie rozwiązania 
Zespołu Medycznych Szkół Policealnych w Płocku i likwidacji Szkoły Policealnej w 
Płocku druk nr 352. Przechodzimy do pkt 13.  
O zabranie głosu ponownie proszę panią marszałek Lanc.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie 
rozwiązania Zespołu Medycznych Szkół Policealnych w Przasnyszu i likwidacji Szkoły 
Policealnej w Przasnyszu. Jeśli nie będzie uwag proszę o przejście do drugiego 
czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 353. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 radnych, nikt nie był przeciw, 
nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
podjął uchwałę w sprawie rozwiązania Zespołu Medycznych Szkół Policealnych w 
Przasnyszu i likwidacji Szkoły Policealnej w Przasnyszu, druk nr 353. Przechodzimy 
do pkt 14 o zabranie głosu ponownie proszę panią Elżbietę Lanc. 
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie 
rozwiązania Zespołu Medyczno-Społecznych Szkół Policealnych w Warszawie i 
likwidacji Szkoły Policealnej w Warszawie. Jeśli będzie uwag proszę o przejście do 
drugiego czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 354? Ko jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę 
pan radny Krzysztof Skolimowski jeszcze. No nic proszę o podanie wyników 
głosowania. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 radnych. Nikt nie był 
przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie rozwiązania Zespołu Medyczno-
Społecznych Szkół Policealnych w Warszawie i likwidacji Szkoły Policealnej w 
Warszawie druk nr 354. 
Proszę państwa przechodzimy do pkt 15: projekt uchwały w sprawie określenia ogólnej 
powierzchni przeznaczonej pod uprawę maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych 
upraw w roku 2020 w województwie mazowieckim, druk nr 342. O zabranie głosu 
proszę panią marszałek Elżbietę Lanc.  
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Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Panie Przewodniczący, Panie, Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego w sprawie określenia ogólnej powierzchni 
przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz realizacji tych upraw w roku 
2020 w województwie mazowieckim jednocześnie z autopoprawką. W § 1 określa się 
ogólną powierzchnię przeznaczoną na obszarze województwa mazowieckiego pod 
uprawy maku niskomorfinowego w roku 2020 na 3 ha 653 ustawia się następująco 
rejonizacje upraw maku niskomorfinowego roku 2020. Gmina Małkinia Górna  0,1 ha 
gmina Niki 3,55 ha gmina Sońsk 0,03 ha. W roku 2020 województwo mazowieckie nie 
ustala się powierzchni upraw maku innego niż niskomorfinowy. W § 2 określa się 
ogólną powierzchnię przeznaczoną na obszarze województwa mazowieckiego pod 
uprawy konopi włóknistych w roku 2020 na 11 183,57 ha. 1183,57 ha. Ustala się w § 
2 następujące gminy. Są to 72 gminy. Jeśli chodzi o autopoprawkę to następuje 
zmiana do treści § 2 ustęp drugi pkt 20.23 projektu uchwały poprzez nadanie tym 
przepisom następującego brzmienia: gmina Glinojeck hekta.r gmina Gostynin 
10,03 ha gmina Goszczyn 3 ha, gmina Goworowo 0,6 ha. W  treści § 2 ust. 2 pkt 20 
projektu uchwały, tam popełniona została omyłka pisarska poprzez wpisanie gmina 
Gaworowo zamiast Goworowo. Sprostowanie tej omyłki wpływa ponadto na potrzeby 
zmiany kolejności alfabetycznej gmin wymienionych w punktach od 20 do 23 w 
przepisie § 2 ust. 2. Zmiana do treści § 2 ust. 2 pkt 67 projektu uchwały poprzez 
nadanie temu przepisowi następującego brzmienia: gmina Wieczfnia kościelna 
24,91 ha. W treści § 2 ust. 2 pkt 67 projektu uchwały popełniono omyłkę pisarską 
poprzez wpisanie niepełnej nazwy gminy, to jest bez wyrazu „kościelna”. Proponujemy 
też zmianę do treści § 4 projektu uchwały poprzez nadanie temu przepisowi 
następującego mu następującego brzmienia. Uchwała wchodzi w życie z dniem 
następującym po dniu ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Mazowieckiego. W treści § 4 projektu uchwały termin wejścia w życie uchwały 
określono na 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Mazowieckiego. Zastępuje się terminem z dniem następującym po ogłoszeniu w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. To podyktowane jest pilną 
potrzebą upraw tych roślin ze względu na to, że muszą nastąpić do końca maja 
każdego roku. Obecnie ze względu na fakt, że w marcu nie odbył się nie odbyło się 
posiedzenie sejmiku chcemy, żeby termin wejścia w życie leżący wprost w interesie 
rolników wszedł jak najszybciej, w związku z tym te propozycje autopoprawki. Jeżeli 
nie będzie uwag ze strony państwa proszę o przyjście do drugiego czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, pani marszałek. Ja tylko chciałem przypomnieć, że w marcu odbyło 
się posiedzenie sejmiku natomiast projekt uchwały wpłynął po posiedzeniu. Po 
posiedzeniu Sejmiku. A z kolei autopoprawka jest z zeszłego tygodnia. proszę państwa 
czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Macie 
państwo w materiałach i pierwotną, i autopoprawkę, a także tekst jednolity. Ja 
rozumiem pani marszałek, że pani wnioskuje o przejście do drugiego czytania. 
  
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Tak prosiłam o przejście do drugiego czytania, jeżeli nie będzie uwag. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, proszę państwa został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego 
czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do 
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drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest 
za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 342 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? 
Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 49 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 
określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych 
oraz rejonizacji tych upraw w roku 2020 w województwie mazowieckim, druk nr 342 
wraz z autopoprawką. Przechodzimy do pkt 16. Ponownie proszę o zabranie głosu 
panią marszałek Elżbietą Lanc, a tych z państwa, którzy w tej chwili nie zabierają głosu, 
proszę o wyłączenie mikrofonów, dobrze? Dziękuję bardzo.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie 
nadania statutu Mazowieckiemu Samorządowemu Centrum Doskonalenia 
Nauczycieli. W § 1 nadaje się statut Mazowieckiemu Samorządowemu Centrum 
Doskonalenia Nauczycieli, w brzmieniu stanowiącym załącznik do uchwały. 
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa Mazowieckiego. Traci moc 
uchwała nr 60/13 Sejmiku Województwa Mazowieckiego z dnia 22 kwietnia 2013 roku 
w sprawie nowego brzmienia statutu Mazowieckiego Samorządowego Centrum 
Doskonalenia Nauczycieli. Jednocześnie przedstawiam projekt autopoprawki do 
projektu uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie nadania statutu 
Mazowieckiemu Samorządowemu Centrum Doskonalenia Nauczycieli. W § 10 ust. 1 
otrzymuje brzmienie w Mazowieckim Samorządowym Centrum Doskonalenia 
Nauczycieli mogą być tworzone stanowiska wicedyrektorów, kierowników wydziałów, 
zastępców kierowników wydziałów, koordynatorów zespołów zadaniowych lub 
pracowni, głównego księgowego, zastępcy głównego księgowego, kierowników 
zespołu. Jeśli nie będzie uwag proszę o przejście do drugiego czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Proszę bardzo, pan radny Jakub Kowalski.  
 
Pan Jakub Kowalski 
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący, pani marszałek przedstawiła wykaz 
stanowisk. Chciałbym zapytać czy ten wykaz stanowisk, czy w tym wykazie są jakieś 
nowe stanowiska w odniesieniu do tego co było do tej pory.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję, proszę bardzo pani marszałek.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Jest to jest dostosowanie do rozporządzenia ministra edukacji narodowej w sprawie 
placówek doskonalenia nauczycieli z dnia 28 maja 2019 roku. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Pani marszałek ja rozumiem, że tutaj panu radnemu chodzi o tę głównie o tę 
autopoprawkę, tak? Bo…Ja rozumiem, że tutaj w autopoprawce pani radnej, pani 
marszałek chodzi tak naprawdę o to, że część stanowisk została wymieniona w liczbie 
mnogiej, tak. Bo w pierwotnym tekście mieliśmy np. możliwość utworzenia kierownika 
wydziału, a w autopoprawce jest mowa o kierownikach wydziału. 
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Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Tak, panie przewodniczący, teraz jakby to porządkujemy, jeżeli byłaby, bo proszę 
zobaczyć jak wygląda autopoprawka. Mogą być tworzone stanowiska wicedyrektorów 
kierowników, a wykaz tych stanowisk jest już w statucie.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Proszę bardzo, pan radny Jakub Kowalski jeszcze raz.  
 
Pan Jakub Kowalski 
Ja rozumiem, że do tej pory były stanowiska w liczbie pojedynczej, czyli teraz przez 
wprowadzenie liczby mnogiej pozwalacie państwo na to, że dublować np. stanowiska 
wicedyrektorów. Prosiłbym o doszczegółowienie i  proszę również informację czy to 
jest tak, że ustawodawca zobowiązał, bo pani mówi to jest dostosowanie do 
wprowadzenia tego katalogu w liczbie mnogiej. Już wcześniej była taka praktyka, że 
przy okazji nowelizacji statutu, wprowadzaliście państwo gdzieś dodatkowe 
stanowiska wicedyrektorów. Mam wrażenie, że tutaj też mnożymy stanowiska. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję, proszę bardzo, pani marszałek. 
  
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Nie jest to związane z mnożeniem stanowisk, dlatego że do tej pory w statucie 
Mazowieckiego Samorządowego Centrum Doskonalenia Nauczycieli byli 
koordynatorzy w liczbie mnogiej np. zespołów zadaniowych lub pracowni. Stanowisko 
głównego księgowego, ale jeśli mogę prosić to poproszę do uzupełnienie przez pana 
dyrektora Krusiewicza.  
 
Pan Mirosław Krusiewicz – Dyrektor Departamentu Edukacji Publicznej i Sportu 
Dzień dobry państwu. Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni może 
uzupełnienie. Proszę się nie obawiać, że to są tworzone dodatkowe stanowiska Te 
stanowiska już były, funkcjonowały, zarówno w Ośrodku Edukacji Informatycznej 
Zastosowań Komputerów jak i Mazowieckim Samorządowym Centrum Doskonalenia 
Nauczycieli. Tak że nie ma żadnego, można powiedzieć dodatkowego tutaj 
stanowiska. Natomiast ta liczba pojedyncza czy mnoga, to po prostu w ten sposób jest 
zapisany, że muszą być muszą przynajmniej w tak dużych jednostkach. Jak MSCDN, 
który posiada 6 jeszcze wydziałów w całym województwie, musi być wicedyrektor od 
spraw edukacyjnych, musi być wicedyrektor od spraw administracyjno-gospodarczych 
i podobna sytuacja wygląda w ośrodku edukacji informatycznej. Tak że tutaj nie ma 
żadnych obaw o dodatkowe jak jeśli etaty stanowiska i tak dalej. To, co było do tej pory 
jest i będzie.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, czy pan radny jest usatysfakcjonowany wyjaśnieniami?  
 
Pan Jakub Kowalski 
Dziękuję Panie Przewodniczący.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
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Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać projektu uchwały? 
Rozumiem pani marszałek, że wnioskuje pani o przejście do drugiego czytania. 
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Wnioskuję o przejście do drugiego czytania 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie 
usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 321? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę 
jeszcze pani radna Anna Brzezińska i pan radny Jan Rejczak. Pani radna Brzezińska.  
No nic, dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 32 radnych. Nikt nie był 
przeciw, 16 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie nadania statutu Mazowieckiemu 
Samorządowemu Centrum Doskonalenia Nauczycieli, druk nr 321 wraz z 
autopoprawką. Przechodzimy do pkt 17. O zabranie głosu ponownie proszę panią 
marszałek Elżbietę Lanc.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie 
nadania statutu Ośrodkowi Edukacji Informatycznej i Zastosowań Komputerów w 
Warszawie wraz autopoprawką. W § 1 nadaje się statut Ośrodkowi Edukacji 
Informatycznej i Zastosowań Komputerów w Warszawie, w brzmieniu stanowiącym 
załącznik do uchwały. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa 
Mazowieckiego. Traci moc uchwała nr 61/16 Sejmiku Województwa Mazowieckiego z 
dnia 16 maja 2016 roku w sprawie nadania nowego brzmienia statutu Ośrodka 
Edukacji Informatycznej i Zastosowań Komputerów w Warszawie. Uchwałą w sprawie 
nadania statutu Ośrodkowi Edukacji Informatycznej i Zastosowań Komputerów w 
Warszawie dostosowuje się statut ośrodka do rozporządzenia ministra edukacji 
narodowej z dnia 28 maja 2019 roku w sprawie placówek doskonalenia nauczycieli. 
Ponadto w związku z decyzją Zarządu Województwa Mazowieckiego z dnia 
17 kwietnia 2019 roku, wygaszającą ośrodkowi prawo trwałego zarządu do 
nieruchomości zabudowanej położonej w Warszawie przy ulicy Rzymowskiego 36, z 
wykreśleniu ulegają postanowienia dotyczące możliwości świadczenia przez ośrodek 
usług noclegowych. Jeśli chodzi o autopoprawkę to w § 11 ust. 1  jest następujące 
brzmienie: W ośrodku mogą być tworzone stanowiska wicedyrektorów, kierownika do 
spraw nauki, kierowników po pierwsze pracowni, po drugie, działu. Stanowiska 
głównego księgowego, zastępcy głównego księgowego, zastępców kierowników 
pracowni i działów. Jeśli nie będzie uwag proszę o przejście do drugiego czytania. 
  
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję. Czy ktoś państwa radny chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
Jeżeli nie został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Proszę 
państwa prośba o włączenie mikrofonów, dobrze. Przystępujemy zatem do 
głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 323 
wraz z autopoprawką. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Pani radna 
Katarzyna Lubiak jeszcze i pan radny Rafał Romanowski, z prośbą o głosowanie.  
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Pan Michał Prószynski 
Panie przewodniczący, pani radna Lubiak sygnalizuje jakiś problem z połączeniem.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Rozumiem. No dobrze to zaraz sprawdzimy.  
 
Pan Michał Prószyński 
Taką mam informację.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję, prośba o wyniki. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 32 radnych. Nikt 
nie był przeciw, 15 radnych wstrzymało się od głosu stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie nadania statutu Ośrodkowi 
Edukacji Informatycznej i Zastosowań Komputerów w Warszawie druk nr 323 wraz z 
autopoprawką. Prośba tutaj do kancelarii o skontaktowanie się z radną Lubiak, dobrze, 
i ustalenie na czym polega problem. 
 
Pan Michał Prószyński 
Ten problem został rozwiązany. 
  
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Tak? Dobra, dziękuję bardzo. Proszę państwa przechodzimy do pkt 18. Ponownie 
proszę o zabranie panią marszałek Elżbietę Lanc.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, przedstawiam projekt uchwały sejmiku 
województwa zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom 
województwie mazowieckim w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację 
zadań własnych tych gmin związanych zorganizowaniem i świadczeniem usług 
opiekuńczych w formie teleopieki w roku 2020. W § 1 w uchwale nr 249/19 Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego z dnia 17 grudnia 2019 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej gminom w województwie mazowieckim w formie dotacji celowej z 
przeznaczeniem na realizację zadań własnych tych gmin związanych z 
organizowaniem świadczeniem usług opiekuńczych formie teleopieki w roku 2020 
wprowadza się następujące zmiany. W § 1 ust. 2 otrzymuje brzmienie: pomocy 
finansowej, o której mowa w ust. 1 udziela się w formie dotacji celowej w łącznej 
wysokości 200 595 zł 37 gr. Załącznik do uchwały otrzymuje brzmienie określone w 
załączniku do niniejszej uchwały. W związku z tym, że 17 grudnia 2019 roku sejmik 
podjął uchwałę w sprawie programu pilotażowego jeśli chodzi o świadczenie usług w 
postaci teleopieki. Po tym posiedzeniu wpłynął do nas wniosek burmistrza miasta 
Sierpc dotyczące rezygnacji z podpisania umowy, ale równocześnie 14 lutego 2020 
roku do centrum wpłynął wniosek burmistrza Iłży o przyznanie dotacji celowej z 
budżetu województwa na prowadzenie usług teleopiekuńczych. W tej chwili zachodzi 
konieczność dokonania zmiany uchwały oraz załącznika do uchwały, celem określenia 
aktualnej listy gmin oraz aktualnej kwoty udzielonej pomocy finansowej. W tej chwili 
aktualna kwota pomocy finansowej, którą będziemy udzielać na rzecz programu 
pilotażowego związanego z pilotażem teleopieki wynosi 200 595 zł 37 gr jeśli nie 
będzie uwag proszę o przyjście do drugiego czytania.  
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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
Proszę państwa został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie 
usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 355. Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę 
pan radny Stefan Traczyk jeszcze o głosowanie. Dziękuję, prośba o podanie wyników. 
Dziękuję bardzo, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 47 radnych. Nikt nie był 
przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawię udzielenia pomocy 
finansowej gminom w województwie mazowieckim w formie dotacji celowej z 
przeznaczeniem na realizację zadań własnych gmin związanych z organizowaniem i 
świadczeniem usług opiekuńczych w formie teleopieki w 2020 roku druk nr 355. Proszę 
państwa przechodzimy teraz do pkt 19: informacja zarządu województwa działania 
samorządu województwa mazowieckiego podejmowanych w czasie trwania epidemii 
w szczególności w zakresie przeciwdziałania COVID-19. O przedstawienie informacji 
proszę pana marszałka Adama Struzika.  
 
Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Dzień dobry witam państwa. Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. 
Chciałbym przedstawić informację Zarządu Województwa Mazowieckiego w sprawie 
działań samorządu podejmowanych w czasie trwania epidemii w szczególności w 
zakresie przeciwdziałania COVID-19, a państwo otrzymali na swoje skrzynki bardzo 
obszerny materiał ja teraz chciałbym posłużyć się taką prezentacją, która będzie się 
wyświetlała na monitorach i po prostu w takim syntetycznym skrócie chciałbym 
przedstawić nasze działania. Przypomnę, że pierwszy przypadek stwierdzonego 
koronawirusa miał miejsce 4 marca. 13 marca premier rządu ogłosił stan zagrożenia 
epidemicznego, a 20 marca rozporządzeniem ministra zdrowia, ogłoszono na 
obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stan epidemii. Oczywiście podjęliśmy 
natychmiastowe działania bo takim podstawowym wyzwaniem było oczywiście 
izolowanie społeczne. w związku z tym i urząd marszałkowski, i wszystkie instytucje, 
które były zobowiązane do wygłoszenia aktywności natychmiast zostały…  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Panie Marszałku prośba o włączenie mikrofonu jeszcze raz dobrze, bo coś nas tutaj.  
 
Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Teraz słychać?  
 
Kolejny Mówca 
Tak, teraz słychać, dziękuję bardzo.  
 
Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Samoczynnie się wyłączyło. W tym okresie między 14 marca a 25 kwietnia Zarząd 
Województwa Mazowieckiego podjął 168 uchwał. Działaliśmy albo w stanie tele-
zarządu albo też w stacjonarny sposób. Dodatkowo wydałem 17 zarządzeń, w tym 
powołanie zespołów zadaniowych, organizacji pracy zdalnej, przekazywanie poleceń 
wojewody mazowieckiego, więc wszystko to co umożliwiło normalne funkcjonowanie 
zarządu województwa, i urzędu marszałkowskiego, i instytucji podległych. Od 
27 kwietnia do pracy w urzędzie będziemy przywracali dyrektorów i zastępców. od 3 
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od 4 maja do pracy w urzędzie wrócą kierownicy i koordynatorzy. Tak jak powiedziałem 
większość pracowników w urzędzie marszałkowskim była na pracy zdalnej albo była 
na opiekę nad dziećmi lub z innych powodów chociażby zwolnień lekarskich, 
nieobecna w pracy. Jeśli teraz pozwolicie państwo to parę słów o podmiotach 
leczniczych. Nasze podmioty lecznicze niestety musiały wstrzymać działalność 
oddziałów dziennych. Jeśli na to oczywiście pozwalał zakres realizowanych świadczeń 
opieki zdrowotnej, zawieszono świadczenia opieki zdrowotnej udzielane pacjentom 
grupowo, wprowadzono obowiązek mierzenia temperatury osobom przychodzącym do 
szpitali oraz personelowi, każda osoba wchodząca do szpitala ma obowiązek 
dezynfekcji rąk. Ograniczono odwiedziny w celu minimalizacji ryzyka zakażenia no i w 
niektórych jednostkach, tak jak w Krajowym Ośrodku Mieszkalno-Rehabilitacyjnym w 
Dąbku, ograniczono nowe przyjęcia tak, żeby ci, którzy byli leczeni na turnusach 
dokończyli swoją terapię. Proszę państwa, natychmiast uruchomiliśmy rezerwę 
kryzysową, którą mieliśmy w budżecie na rok 2020. To było 10,5 miliona złotych, które 
przeznaczyliśmy w tym pierwszym okresie jeszcze przed uruchomieniem programu 
wsparcia funduszy europejskich, i te 10,5 miliona posłużyło na pierwsze zakupy, w tym 
oczywiście respiratory, aparaty rentgenowskie, kardiomonitory, ale też pierwsze 
uzupełnienie środków ochrony indywidualnej. W tym czasie dostaliśmy od wojewody 
mazowieckiego wsparcie dla wskazanych placówek wysokości 6 230 685 zł. 
Przypomnę, że wojewoda mazowiecki wyznaczył i potem uzupełniał skład ponad 70 
podmiotów szpitali głównie resortowych, klinicznych, szpitali wojewódzkich i 
powiatowych, które zostały zobowiązane do podwyższonej gotowości do walki z 
koronawirusem.  Natychmiast jak tylko było możliwe staraliśmy się uruchomić środki  
z funduszy europejskich w ramach naszego Regionalnego Programu Operacyjnego, i 
po uzyskaniu zgody w pierwszych dniach, właściwie, Komisji Europejskiej, a następnie 
naszego Ministerstwa Funduszy i Rozwoju Regionalnego uruchomiliśmy, tu się muszę 
pochwalić, jako pierwsi w Europie, duży projekt na 150 000 000 zł., w którym tak jak 
państwo widzą w tej tabeli, wartość całkowita tego projektu to 150 000 000 zł, wkład 
Unii Europejskiej z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, bo to z tego 
funduszu pochodzą pieniądze to jest 124 904 833 zł. Wkład własny to jest 9 905 000 
to są pieniądze pochodzące z naszego budżetu. Wkład budżetu państwa, w ramach 
odpowiednich rozliczeń, ponad 15 189 000. No i cała wartość, tak jak powiedziałem, 
wynosi 150 000 000. Proszę państwa, no oczywiście te pieniądze zostały podzielone 
na dwa obszary pierwszy to są zakupy inwestycyjne dotyczące niezbędnego sprzętu, 
takiego i diagnostycznego, i terapeutycznego. Tutaj na pierwszym miejscu oczywiście 
są niezbędne respiratory do uzupełnienia do poziomu co najmniej 10% łóżek 
zakaźnych. Bo taki jest wymóg nadzoru epidemiologicznego i anestezjologicznego, 
żeby 10% łóżek dedykowanych dla chorych z COVID-19 miało charakter łóżek ostrych, 
OIOM-owych, czyli oddziałów intensywnej opieki medycznej z odpowiednim 
oprzyrządowaniem, znaczy z respiratorami kardiomonitorami, pulsometrami, 
odpowiednimi pompami infuzyjnymi, no tym wszystkim. Takie są wymagania leczenia 
pacjentów w stanie bardzo, bardzo ciężkim. Oprócz tego oczywiście musieliśmy 
uzupełnić sprzęt diagnostyczny, tutaj kilkanaście aparatów rentgenowskich, w tym 
aparaty mobilne przyłóżkowe, ale też musieliśmy uzupełnić poprzez zakup tomografów 
komputerowych, bo niektóre nasze placówki i nie dysponowały odpowiednią ilością 
tego sprzętu. A jeśli chodzi o COVID-19 to badanie tomografią komputerową jest 
porównywalne z wykonywaniem, a nawet bardziej swoiste jak wykonywanie badań 
genetycznych. Oczywiście została powołana w urzędzie marszałkowskim specjalna 
grupa zakupowa, zresztą ona funkcjonowała już. To jest zespół do spraw zakupów 
wspólnych, ale teraz oczywiście bardzo wzmocniliśmy ten zespół, bo rynek jest 
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niezwykle trudny. Mamy olbrzymie zapotrzebowanie na całym świecie zarówno na 
sprzęt ochrony osobistej, jak i na odpowiednie urządzenia medyczne. To jest swoista 
walka o zdobycie tego, tego sprzętu. Do tej pory udało się, do 22 kwietnia zawrzeć, 
dzisiaj to już więcej, ale w tym sprawozdaniu mamy tę datę i 79 umów, w ramach 
których zaangażowanych zostało już 80 prawie 3% środków na kwotę ponad 
124 000 000 zł. To zaowocowało oczywiście zakupami sprzętu i w kraju i za granicą o 
czym jeszcze za chwilę powiem. W międzyczasie analizowaliśmy nasze możliwości 
realizacji programu wsparcia w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego, 
również w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego i udało się tutaj 
wygospodarować 30 000 000 na następny projekt, tj. wsparcie stacji pogotowia 
ratunkowego. Tak jak państwo widzą w tabeli wartość całkowita projektu jest 
30 000 000, wkład z Europejskiego Funduszu Społecznego 24 000 000 wkład własny 
ponad 2 000 000 zł, i wkład budżetu państwa prawie 3 900 000. To jest projekt 
skierowany wprost do stacji pogotowia ratunkowego, wszystkich stacji, nie tylko tych, 
które są w gestii samorządu województwa, ale również stacji pogotowia w Radomiu, 
które jest, przypomnę, w gestii miasta Radomia. Dzięki temu możemy teraz w 
różnoraki sposób wesprzeć ratowników np. warto sobie uświadomić, że wielu z nich 
jest na zatrudnieniu kontraktowym. I jeśli oni są w kwarantannie, a takie przypadki i 
mieliśmy ostatnio, no to niestety nie jest im wypłacane wynagrodzenie. I w ramach 
tego projektu będzie można to zrekompensować, ale chcemy też z no wspomóc, jeżeli 
chodzi o kwestie hotelowe żywieniowe, bo czasami są ludzie, którzy najnormalniej w 
świecie nie wracają do własnych domów, tylko pracują no nie chcąc narażać swoich 
rodzin. Tutaj państwo ma mają trochę zdjęć z przekazywania różnego, rodzaju 
różnego rodzaju sprzętu. Oprócz tych działań dotyczących zakupu sprzętu kupiliśmy 
też busy do przewozu pacjentów z COVID-19 to są takie osoby, które są w takim stanie 
zdrowia, że nie muszą być transportowane przez zespoły medyczne, w obecności 
lekarza, czy ratownika medycznego, ale mogą np. do izolatorium czy do kwarantanny 
domowej być przewiezione inny transportem. Zakupiliśmy też dla tych placówek, które 
są naszymi partnerami, za kwotę 3 000 000 zł badania genetyczne, ponieważ bardzo 
przedłużały się, bardzo przedłużały się te badania w poszczególnych sytuacjach, 
zwłaszcza po awarii w szpitalu naszym wojewódzkim w Radomiu, w szpitalu 
Bródnowskim. Często oczekiwania trwały po 3, 4 dni. Zakupiliśmy w prywatnym 
laboratorium 7000 badań. One są już na ukończeniu, ale uzyskaliśmy warunki, że 
maksymalnie 14 godzin oczekiwania na wynik badania, dzięki temu udało nam się 
rozładować awarie zwłaszcza w Radomiu, bo możemy na bieżąco badać personel 
medyczny. W tej chwili raz na tydzień personel medyczny jest badany. Tutaj państwo 
widzą, jeżeli chodzi o sprzęt ochrony osobistej, to są głównie maski izolacyjne, to są 
ubrania, kombinezony, gogle, przyłbice, fartuchy, w tym fartuchy również o takiej 
powiększonej, o powiększonej sterylności, czyli o niskiej przenikalności. Ponadto 
widzicie państwo tutaj urządzenia do dezynfekcji, aparaty rentgenowskie. 
Demonstrujemy tutaj niektóre przykłady różnych urządzeń. Proszę państwa 
24 kwietnia zrealizowaliśmy pierwszy duży zakup na rynku zagranicznym. Dzięki 
pomocy Ambasady Chińskiej Republiki Ludowej i pana ambasadora, udało się 
uzyskać gwarancje rządu Chińskiej Republiki Ludowej i pozyskać partnera w postaci 
państwowej firm chińskiej, co umożliwiło nam zakupienie certyfikowanego sprzętu 
ochrony osobistej. I tutaj też dziękuję te z Medical Cargo LOT, bo to właśnie ten 
dreamliner, który jest tutaj na zdjęciu zrealizował ten transport 14 ton wyposażenia 
medycznego i środków ochrony. I ten sprzęt już w piątek znalazł się w składach 
celnych. W sobotę w magazynach firmy logistycznej, a od dzisiaj jest, czy od wczoraj 
nawet jest dystrybuowany do naszych partnerskich szpitali. Proszę państwa oprócz 
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tego bardzo naj…, właściwie najważniejszego elementu, jakim była praca i wsparcie 
dla ponad 70 placówek ochrony zdrowia, w tym ratownictwa medycznego doszliśmy 
do wniosku, że 1 z naszych projektów, na które mieliśmy zarezerwowane 
10 000 000 zł w naszym budżecie, a to chodziło dokładnie o mazowiecki program 
przygotowania szkół, nauczycieli, uczniów do nauczania zdalnego, a to w skrócie 
mówiąc, chodziło o pracownie tematyczne i sprzęt informatyczny dla naszych szkół, 
postanowiliśmy przekształcić w projekt unijny. Udało się wygospodarować blisko 
30 000 000 zł z Europejskiego Funduszu Społecznego z tych priorytetów 
edukacyjnych i dzięki temu zbudowaliśmy projekt o wartości 35 000 000 zł, dzięki 
czemu znacznie podniesiemy możliwości zdalnego nauczania, które okazało się w tej 
epidemii tak potrzebne. I myślę, że w ciągu najbliższego półrocza zrealizujemy 
kilkaset, około 200, w 200 szkołach zrealizujemy ten projekt. To będą po pierwsze, 
wyposażenie pracowni, po drugie zakupienie jednostek centralnych, odpowiednich 
ekranów dotykowych, ale też sprzętu mobilnego, takiego jak no właśnie tablety, czy 
iPady, czy inne urządzenia mobilne, które pozwolą no zdanie nauczać. Uruchomiliśmy 
też, proszę państwa, mając pełną świadomość, że ochotnicy strażacy aktywnie 
udzielają się w tej chwili w pomocy w walce z COVID-19. Zarząd województwa doszedł 
do wniosku, że trzeba ich wyposażyć w niezbędny sprzęt ochrony osobistej. Państwo 
wiedzą, że czasami ewakuacja domów pomocy społecznej, czy różnego rodzaju 
wsparcie dla też szpitali, no wymaga też służb ratowniczych. Dlatego pieniądze, które 
początkowo miał być przeznaczone na zakup samochodów doszliśmy do wniosku, że 
w tej sytuacji, do czasu wyjaśnienia jakie będą pieniądze przeznaczone przez inne 
struktury rządowe dla dofinansowania samochodów, postanowiliśmy przeznaczyć 
8 000 000 zł na odpowiednie pakiety ochrony osobistej, czyli kombinezony, gogle, 
odpowiednie obuwie, rękawice, środki dezynfekujące dla głównie jednostek, które są 
w krajowym systemie ratowniczo-gaśniczym jest 542, ale też nie zapominamy o 
pozostałych jednostkach. Oczywiście tamte pakiety będą znacznie skromniejsze. 
Proszę państwa oprócz szpitali dzisiaj głównie domy pomocy społecznej są takimi 
słabymi punktami oporu przed koronawirusem, dlatego też uruchomiliśmy wsparcie dla 
domów pomocy społecznej i z oszczędności, w Mazowieckim Centrum Polityki 
Społecznej udało się wygospodarować 600 000 zł i przeznaczyliśmy je na zakup 
sprzętu oczyszczającego i dezynfekującego powietrza dla domów opieki społecznej 
funkcjonujących na terenie województwa mazowieckiego. Też no przypomnę, że już 
wcześniej sejmik podjął decyzje o dofinansowaniu odbudowy domu pomocy 
społecznej Nad Jarem w Nowym Miszewie - poziom 500 000 zł też umowę w tej 
sprawie podpisałem ze starostą płockim. Proszę państwa, oczywiście w międzyczasie 
zostały rozpoczęte działania rządu, pojawiły się kolejne tarcze antykryzysowe. I wśród 
tych podmiotów, które dzisiaj wypełniają również  elementy wsparcia w  wyniku decyzji 
parlamentu, jest Wojewódzki Urząd Pracy w Warszawie, który tutaj dysponuje 
środkami finansowymi w ramach gwarantowanych świadczeń pracowniczych, i będzie 
realizował poważny segment w celu zazapewnienia pomocy osobom bezrobotnymi  
przedsiębiorcom, wspomagającym wsparcie w związku z rozprzestrzenianiem się 
choroby zakaźnej COVID-19. I proszę państwa tutaj mają państwo tabele to już widać 
jak bardzo dynamicznie narasta ilość wniosków, proszę zobaczyć, że dzisiaj mówimy 
już od 1000 wniosków. Ponad 2500 wniosków z tytułu przestoju ekonomicznego 1038 
i z tytułu obniżenia wymiaru czasu pracy 1816. No niestety jesteśmy na początku 
dopiero oceniania tych wniosków. Dopiero 58 z nich została rozpatrzona. To jest 
wielkie wyzwanie i powiem, że przed Wojewódzkim Urzędem Pracy jest olbrzymie, 
olbrzymie wyzwanie, żeby wszystkie pieniądze, że tak powiem, rozdysponować. Tutaj 
mają państwo kwoty, które są i sumaryczne kwoty w tej tabeli. Więc oczywiście 
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dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy –  pan Tomasz Sieradz, we współpracy z 
zarządem, podjął niezbędne decyzje organizacyjne. Skierowano kolejnych 
pracowników praktycznie wojewódzki urząd pracy już nie pracuje, proszę państwa, 
zdalnie tylko pracuje i w centrali w Warszawie, i w swoich filiach w pełnym, na pełnych 
obrotach. Oczywiście współpracujemy też z powiatowymi urzędami pracy. I łącznie 
wystąpiono o środki ponad 1  813 000 000 zł. Na dzień dwudziesty z kwietnia minister 
rodziny pracy i polityki społecznej przyznał kwotę 539 000 000 i środki te zostały 
poszczególnym powiatom przyznane. Proszę państwa tak jak powiedziałem 
Mazowieckie Centrum Polityki Społecznej też włącza się, w ramach takiego wspólnego 
projektu przez 5 województw. 15 000 000 udało się wygenerować środków. I 
3 000 000 przypada na województwo mazowieckie. W tej chwili analizujemy co 
będziemy mogli za to zrealizować jak pomóc. Tutaj głównie będzie zakup środków 
ochrony osobistej, właśnie dla domów pomocy społecznej, ale też no chcemy, żeby w 
tych, zwłaszcza defaworyzowanych grupach, też pomóc poprzez nasze np. centra, czy 
banki żywności, czy poprzez zakup odpowiedniej ilości posiłków regeneracyjnych dla 
instytucji walczących z epidemią, więc tutaj działania będą kontynuowane. Proszę 
państwa, może parę słów o sytuacji podmiotów leczniczych. W tej chwili mamy około 
3000 osób chorych na Mazowszu. Jest to, jak państwo widzą na tej mapie, największe 
wysycenie zarażeniami. 9 spośród 26 podmiotów, dla których organem prowadzącym 
jest Samorząd Województwa Mazowieckiego, jest zaangażowanych w bezpośrednią 
walkę z COVID-19. Państwo tutaj mają wykaz ile łóżek w poszczególnych szpitalach 
na pierwszej linii frontu jest oczywiście wojewódzki szpital zakaźny w Warszawie – 166 
łóżek no i kolejne szpitale, tak jak wg wykazu. Przypomnę, że te oddziały zakaźne, 
które…  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Panie marszałku prośba o ponowne włączenie mikrofonu, dobrze?  
 
Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Samoistnie się wyłączył, przepraszam. Więc oczywiście w pierwotnej wersji ilość tych 
łóżek była znacznie mniejsza, tylko w wyniku decyzji ministra zdrowia i wojewody 
mazowieckiego, poszerzamy tą bazę łóżkową, tak jak państwo widzą ,w Płocku 166 
łóżek, w Ciechanowie 81 łóżek, w Ostrołęce 233 łóżka, no oczywiście tutaj też na 
pierwszej linii frontu jest Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego i Transportu 
Sanitarnego Meditrans w Warszawie, ale nie tylko bo oczywiście też pozostałe nasze 
stacje pogotowia ratunkowego. Tak jak są tutaj wymienione. Proszę państwa, te 
podmioty, które zajmują się bezpośrednią walką z COVID-19 są na takiej liście 
wojewody mazowieckiego, który zobowiązał je do podwyższonej gotowości, bez 
jednoimiennych i tych z oddziałami zakaźnymi i one zostały zobowiązane do 
wydzielenia części szpitala najlepiej 1, 2 oddziałów z co najmniej 50 łóżkami, w tym, 
jak już miałem, 10 % łóżek tak zwanych respiratorowych. No wszystkie te jednostki, 
podmioty i nasze, i powiatowe, ministerialne czy kliniczne będące w gestii 
Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego, wszystkie starają się sprostać 
wyzwaniom, choć muszę państwu uświadomić, że są olbrzymie problemy finansowe. 
Trzeba pamiętać, że szpitale były głęboko zadłużone, wszystkich kategorii, bo 
przypomnę, że w całym kraju zadłużenie przekraczało 14 miliardów złotych. W związku 
z tym dzisiaj bez dodatkowego wsparcia finansowego ze strony, czy to właśnie 
projektu, który realizujemy czy ze strony budżetu państwa, będzie bardzo ciężko 
utrzymać płynność finansową tych szpitali. Zresztą chcę powiedzieć, że jest wyraźne 
oczekiwanie, zwłaszcza tych ludzi pracujących w oddziałach zakaźnych, czy w 
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oddziałach  przekształconych w zakaźne, oczekują dodatkowego wynagrodzenia i w 
tej sprawie będziemy oczywiście apelowali po pierwsze do Narodowego Funduszu 
Zdrowia o utrzymanie ryczałtów, bo one nie są w tej chwili realizowane w 100 %, bo 
przecież całe siły są skierowane na walkę z COVID-19, a po drugie, oczekujemy od 
władz rządowych pilnych działań w kierunku o dłużenia tych placówek szpitalnych, bo 
no trudno wyobrazić sobie dalsze działania na najwyższych obrotach bez 
zabezpieczenia finansowego. Oczywiście koncentracja na leczeniu, na leczeniu 
COVID-19 spowodowała znaczne ograniczenia możliwości dostępu pozostałych 
chorych, na których ta liczba się nie zmniejszyła. Oczywiście rozwija się telemedycyna, 
poradnictwo zdalne, ale trzeba powiedzieć, że bez pilnego uruchomienia tych 
oddziałów innych szpitalnych będziemy mieli sytuację spiętrzenia różnego rodzaju 
przypadków chorobowych, które mogą zaowocować też bardzo negatywnymi 
konsekwencjami. Oczywiście mamy olbrzymi problem z personelem, jest od lat dla 
lekarzy chorób zakaźnych, szpitali profilowych. Mamy w tej chwili oczywiście deficyt i 
kadry medycznej, i kadry pielęgniarskiej, i kadry pomocniczej. Trzeba też mieć 
świadomość, że wielu lekarzy pielęgniarek zatrudnionych w różnych miejscach często 
w wielu miejscach, co stało się niestety przyczyną transmisji zakażenia. Ale po to, żeby 
temu zapobiec, minister zdrowia wydał zalecenia mówiące o tym, że powinni pracować 
tylko w jednym miejscu no to nie jest oczywiście takie proste, dlatego że oznacza 
znaczne uszczuplenie dostępności do lekarzy odpowiednich specjalności. Oczywiście 
trzeba też jasno powiedzieć, że nikt nie był przygotowany na tak potężne zużycie 
materiałów ochronnych, czy zabezpieczających, bo w przypadku zagrożenia COVID-
19 koronawirusem to są często, proszę państwa, setki takich ubrań ochronnych na 
dobę, setki powtarzam. Więc mówimy tutaj zapotrzebowania idące w setki tysięcy 
sztuk, czy jeśli chodzi o maski, czy takie pośrednio chroniące materiały, to w miliony. 
Proszę państwa co jeszcze mogę powiedzieć. No niestety mamy trudną sytuację w 
wojewódzkich ośrodkach ruchu drogowego, bo zostały zawieszone oczywiście 
egzaminy, kursy. I ponieważ są to jednostki, które muszą wypracować dochód, żeby 
funkcjonować, no to pojawiły olbrzymie problemy. Chcę powiedzieć, że od 21 kwietnia 
kolejne WORD-y podejmują decyzję o wznowieniu egzaminowania w zakresie 
kategorii A, B i E, C, C i E i D bez kategorii B ,no oczywiście będą odpowiednio 
zachowane środki ostrożności, ale nie liczymy się z tym, żeby szybko nastąpiła 
poprawa. Proszę państwa,  dramatyczna sytuacja dotyczy Portu Lotniczego Modlin, 
tak jak innych wszystkich portów regionalnych w Polsce, i zresztą Okęcia również, no 
bo nie ma ruchu. Praktycznie są to pojedyncze  loty. Ponad to są to pojedyncze 
transfery towarów. I pewne loty, które realizuje Ryanair, ale to nie są loty osobowe 
tylko techniczne. No i w tej chwili praktycznie nie ma dochodu. Jesteśmy w dialogu z 
wspólnikami, czyli przedsiębiorstwem Porty Lotnicze, Agencją Mienia Wojskowego i 
Samorządem Nowego Dworu Mazowieckiego. Szukamy tutaj rozwiązań, żeby ten port 
uratować. Wystąpiłem do premiera rządu i  do ministra infrastruktury, żeby Port 
Lotniczy Modlin, z racji na to, że był to szósty port lotniczy w rankingach, przypomnę, 
że w 2019 roku przewiózł 3 000 000, przewinęło się przez niego ponad 3 190 000 
pasażerów, żeby znalazł się na liście takich portów lotniczych, których musi gotowość 
być utrzymana ze względu na bezpieczeństwo państwa, no i też elementy nie tylko 
cywilne, ale również elementy obronności kraju. Na razie nie mam odpowiedzi. Ma się 
ukazać rozporządzanie, w którym będą te porty wymienione. Bardzo bym  prosił 
sejmik, jeśli przygotujemy na następne posiedzenie tak i apel, żeby jednak poparł 
nasze starania o to, żeby ten Port Lotniczy znalazł się w tej kategorii i wsparcie 
pochodziło też ze strony rządu. No tutaj państwo mają właśnie te informacje dotyczące 
tego rozporządzenia, o którym wspomniałem. W bardzo trudnej sytuacji są oczywiście 
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spółki kolejowe, zarówno Koleje Mazowieckie jak i Warszawska Kolej Dojazdowa. 
Praktycznie jest olbrzymi spadek frekwencji pasażerów. Część tego spadku wynika 
oczywiście z przepisów mówiących o tym, że połowa miejsc siedzących powinna być 
się zajęta, no ale też jest oczywiście obiektywnie olbrzymi spadek zainteresowania, 
może poza godzinami szczytu. My tu mamy bez przerwy monitoring. Spółki 
przedstawiają praktycznie codziennie informacje. Reagujemy tutaj elastycznie. Jeśli 
na jakimś połączeniu obserwujemy wzmożony ruch w odpowiednich godzinach, to 
dokładamy tam składy tak żeby były trzy segmenty się, trzy elektryczne zespoły 
trakcyjne, no albo zagęszczamy połączenie. Ale tak jak państwo widzą tutaj spadki są 
olbrzymie. Na niektórych połączeniach sięgają 90%. Monitorujemy to, ale już dzisiaj 
spółki zaczynają zwracać się do nas z informacjami, że poważnie to wpływa na ich 
przychody. No może być duży problem. Przypominam, że koleje Mazowieckie realizują 
bardzo duże programy inwestycyjne i ich stabilność finansowa ma też olbrzymie 
znaczenie. Jeśli ta sytuacja dalej potrwa, to spółki mogą utracić zdolność do 
regulowania zobowiązań spółki zarówno wobec kontrahentów zewnętrznych, jak i 
pracowników. Ta luka finansowa się pogłębia. Państwo mają tu opis tej sytuacji. Straty 
kolei Mazowieckich prawie 16 000 000 zł straty WKD – ponad 1 600 000. Oczywiście 
musieliśmy zawiesić funkcjonowanie instytucji kultury. Są odwołane wszystkie 
przedsięwzięcia kulturalne. Nie ma też przychodów pochodzących z biletu. No 
skończył się sponsoring, bo jak nie ma imprez, to też nie ma chętnych sponsorów, nie 
ma dochodów z biletów. Tutaj no pracownicy zwłaszcza teatrów, zwłaszcza ci, którzy 
mają dużą część wynagrodzenia, pochodzącą z powiedziałbym udziału w spektaklach, 
no zgłaszają że ich wynagrodzenia są bardzo niskie. Zobowiązałem dyrektora 
Departamentu Kultury i Turystyki do spotkania z dyrektorami i znalezienia takich 
rozwiązań, żeby ci artyści mieli po prostu na przeżycie. Branża turystyczna kompletna 
zapaść. 30 proc. pracowników zwolnionych. Część podmiotów nie jest w stanie 
zachować terminów dotyczące składania gwarancji ubezpieczeniowych. Ludzie 
odwołują swoje wyjazdy. Zresztą nikt z nas nie wie jak będzie wyglądała turystyka 
zagraniczna, kiedy ruch międzynarodowy zostanie wznowiony. No tutaj jest 
praktycznie, tak jak państwo widzą niezwykle dramatyczna sytuacja. Nie będę tego w 
szczegółach omawiał, ale myślę, że to będzie najbardziej dotknięta branż, podobnie 
też branża hotelarska. Chcę powiedzieć, że dzięki też pozytywnym decyzjom 
właścicieli 5 obiektów zostało przekształconych w tzw. izolatoria. Izolatoria to są 
miejsca, w którym chorzy na COVID-19, ale w lekkim, czy średnio lekkim stanie nie 
muszą leżeć w szpitalu, wtedy wpisywani są to tak jak powiedziałem do domu, albo 
też do izolatorium. Niektóre hotele umożliwiły dostęp naszym pracownikom 
medycznym do miejsc noclegowych. Bardzo serdecznie dziękujemy, bo to były 
odważne decyzje, bo wiadomo, że to są tam pracownicy zdrowi, ale tego, kto jest z 
personelu zdrowy, a kto zachoruje, nigdy nie jesteśmy do końca pewni. I ci hotelarze 
tutaj wykazali się dużym, dużą powiedziałbym otwartością na rozwiązanie problemu. 
Proszę państwa to właściwie koniec mojej prezentacji . Chciałbym jeszcze powiedzieć, 
ponieważ te pytania się pojawiały podczas, podczas próbnej sesji, byłem pytany tutaj 
głównie o sytuację w szpitalu w Radomiu. Więc proszę państwa rzeczywiście tam 
doszło do znaczącego kryzysu. Tym niemniej chcę powiedzieć, że dzisiaj mamy już 
zupełnie opanowaną sytuację. I w tej chwili nie mamy ani zakażonych, ani zakażonych 
pracowników, ani zakażonych pacjentów. Większość oddziałów, poza dwoma, pracuje 
już normalnie, pracuje prawidłowo. I około, to znaczy udało nam się przywrócić 
równowagę dzięki temu, że właśnie badamy pacjent… przepraszam badamy 
pracowników ochrony zdrowia, pracowników tego szpitala. Zresztą muszę powiedzieć, 
że podobny problem był niestety w szpitalu Bródnowskim. I teraz jeśli chodzi o Radom 
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mam tutaj dosłownie meldunek sprzed chwili: w szpitalu nie przybywa żaden pacjent z 
potwierdzonym COVID-19, w szpitalu nie przybywa żaden pracownik z potwierdzonym 
COVID-19 lub z podejrzeniem. Pracownicy medyczni mają pobierane wymazy 
systematycznie co 7 dni. Od 27 kwietnia przyjęcia pacjentów wznowiły oddziały: 
neurologii, wewnętrzny pierwszy, onkologii i ginekologiczno-położniczy. Przypomnę, 
że były one nieczynne, były poddane kwarantannie, dezynfekcji. Nadal nie przyjmują 
dwa oddział: oddział wewnętrzny drugi oraz oddział rehabilitacji. Na zwolnieniach 
lekarskich, kwarantannach oraz opiece nad dziećmi poniżej ósmego roku życia 
przebywa obecnie 298 osób, to jest bardzo duża część załogi. Ale był taki moment, że 
tych osób było ponad 400. W tej chwili przywracamy równowagę. Jeżeli chodzi o 
szpital Bródnowski to drugi szpital, który miał też te problemy i doszło do zakażeń w 
obrębie szpitala. W tej chwili jest brak pacjentów z potwierdzonym wynikiem dodatnim 
w kierunku koronawirusa. Brak pacjentów z podejrzeniem zakażenia. Brak 
potwierdzenia wśród personelu wyniku dodatniego w kierunku koronawirusa. Brak 
personelu z podejrzeniem zakażenia. Absencja personelu około 25%, to jest około 400 
osób nieobecnych. 260 osób przebywa na zwolnieniach lekarskich. Pacjenci 
internistyczni przyjmowani są na oddziale chorób wewnętrznych i gastroenterologii. Od 
4 maja będą po dekontaminacji uruchomione będą na następne oddziały. Oddział 
diabetologii. Od 1 maja po dekontaminacji uruchomiony zostanie działalność oddziału 
kardiologii. I szpital w całości uruchamia swoją działalność. Na potrzeby COVID-19. 
Przeznaczono oddział laryngologii oraz część oddziału neurochirurgii, zaś na 
intensywną terapię w sumie 43 łóżka. Proszę państwa, kończąc, przed nami 
wszystkimi jest wielkie wyzwanie zarówno przed administracją, ale przede wszystkim 
przed naszymi pracownikami ochrony zdrowia chciałbym dzisiaj im z całego serca 
bardzo podziękować. Bo to jest naprawdę wielkie poświęcenie, wielki wysiłek. Każdy 
z nich każdego dnia naraża własne zdrowie życie. Powinniśmy to bardzo cenić. Z 
wielkim bólem przyjmujemy takie objawy niezrozumienia, czy niechęci wobec tych 
pracowników. Bardzo chcę podziękować moim współpracownikom, zarządowi 
województwa, dlatego że od samego początku właściwie trzynastego, pamiętam to był 
piątek, decyzję rządu, a już w sobotę zarząd, zebrał się i podejmowaliśmy decyzję. Od 
poniedziałku uruchomiliśmy już program unijny, więc bardzo dziękuję moim 
współpracownikom w zarządzie, dyrektorom, zwłaszcza dyrektorowi urzędu, ale też 
dr. Tomaszowi Rosłonkowi, Agnieszce Gonczaryk,  która opowiada za tą ochronę 
zdrowia i wielu, wielu jeszcze innym, którzy tutaj bardzo ciężko pracują, żeby sprostać 
tym wszystkim potrzebom, i żeby maksymalnie wspomóc nasze placówki ochrony 
zdrowia, ale też wszystkie nasze instytucje. Bardzo dziękuję za uwagę.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, panie marszałku, proszę państwa radnych, czy ktoś państwa ma 
pytania do pana marszałka, do zarządu w tym punkcie? Proszę bardzo, pan radny 
Jakub Kowalski.  
 
Pan Jakub Kowalski 
Panie Przewodniczący. Panie Marszałku, ja chciałem zapytać, przez długi czas w 
Radomiu mieliśmy do czynienia z sytuacją takiego błędnego koła. Ja rozmawiałem o 
tej sprawie z panem marszałkiem Rajkowskim. Otóż w szpitalu na Józefowie 
przebywało bardzo wielu pacjentów z potwierdzonym zakażeniem COVID, którzy 
powinni być przewiezieni do szpitala jednoprofilowego, jednoimiennego, czyli szpitala 
miejskiego w Radomiu. Tamci pacjenci nie byli przyjmowani ze względu na to, 
przynajmniej tak tłumaczył szpital miejski, że pacjenci z drogi w tym sensie, że mieli 
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ujemne wyniki, jeśli chodzi o COVID, nie byli przyjmowani przez szpital na Józefowie 
w związku, z czym szpital miejski nie mógł przekształcić tych łóżek zajmowanych przez 
pacjentów niezakażonych w łóżka zakaźne. Ja próbując dotrzeć do przyczyn tego 
problemu rozmawiałem z przedstawicielami choćby szpitala miejskiego i usłyszałem, 
że problem tkwi w braku porozumienia w jakiejś niemożności porozumienia się z 
zarządem szpitala wojewódzkiego na Józefowie w Radomiu. Chciałem zapytać czy 
zarząd województwa, czy pan marszałek znał ten problem i czy państwo byliście 
proszeni o podejmowanie jakiejś interwencji, bądź takowe podejmowaliście, 
zobowiązując zarząd szpitala wojewódzkiego, do zintensyfikowania działań, podjęcia 
lepszej współpracy ze szpitalem miejskim. Problem rozwiązał się dopiero wówczas, 
kiedy do Radomia przyjechał dyrektor wydziału zdrowia Mazowieckiego Urzędu 
Wojewódzkiego i na takim trójstronnym spotkaniu ustalono plan działania. Tutaj 
wydawało się, że to nie jest skomplikowana sprawa, a to była kluczowa kwestia do 
tego, żeby pomóc szpitalowi na Józefowie zacząć normalnie funkcjonować. To jest 
moje pytanie czy zarząd miał wiedzę i podejmował działania w tym zakresie.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, czy pan marszałek udzieli odpowiedz? Proszę bardzo.  
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Proszę Państwa, wyraźnie dementuję te informacje o tym, że jakiekolwiek problemy z 
przyjmowaniem pacjentów ze szpitala radomskiego był. Zostali przyjęci pacjenci 
zarówno z oddziału ginekologii i położnictwa, kardiologii. Tak że nie wiem, skąd takie 
informacje znalazły się przestrzeni publicznej. No cóż, panie radny, tak jak to zwykle 
bywa w tego typu przypadkach, no najtrudniejszy jest ten pierwszy moment. No i trzeba 
powiedzieć, że generalnie ziemia Radomska została, jak obejrzymy mapę Mazowsza 
i koncentrację miejsc, a taką wiedzę posiadamy, to powiaty południa Mazowsza, 
zwłaszcza ziemi radomskiej są szczególnie dotknięte koronawirusem i tam poszedł 
pierwszy impet tych zachorowań. Przypomnę, że zostały zaatakowane w tym sensie 
obecności w szpitalach, szpitale w Nowym Mieście nad Pilicą, w Grójcu. Niestety były 
fakty pracy personelu w kilku szpitalach i niestety nastąpiła transmisja również do 
szpitali radomskich. Mamy taką sytuację, w której oczywiście główne dyspozycje, co 
do funkcjonowania tych wszystkich placówek przechodzą w ręce wojewody. I nasz 
szpital, Mazowiecki Szpital Wojewódzki też wykazywał ściśle te polecenia natomiast 
niestety infekcja dostała się do szpitala. Podobnie było, niestety, na Bródnie. To jest 
potężny, wielki szpital kliniczny i też nie uniknęliśmy zakażeń. Na szczęście udało się 
tego symptomu uniknąć w Płocku, Ciechanowie, w Ostrołęce, czy w Siedlcach. Ale 
trzeba powiedzieć, że te powiaty w tych regionach są zdecydowanie mniej dotknięte 
koronawirusem. Mamy pojedyncze powiaty, w których nie zanotowano żadnego 
przypadku np. powiat żuromiński, czy powiat sokołowski. Więc myślę, że zamiast 
doszukiwać się tutaj jakiejś złej woli, czy niechęci do współpracy, trzeba obiektywnie 
ocenić, że zarząd i tego szpitala i szpitala radomskiego robiły co mogły, żeby 
powstrzymać tą epidemię. A kiedy już do zakażeń doszło, no to wielki wysiłek, za który 
dziękuję, pomógł w ten sposób, to znaczy zaowocował tym, że dzisiaj oba te szpitale 
funkcjonują. Też mieliśmy przypadek tragiczny, bo jeden z pierwszych zmarłych 
pracowników służby zdrowia, to jest rehabilitant właśnie ze szpitala mazowieckiego 
szpitala specjalistycznego. Tak że panie radny myślę, że nie doszukujmy się tu 
problemów. Oczywiście przez cały czas monitorowanie naszych placówek ma miejsce 
przez Departament Zdrowia i przez panią dyrektor Agnieszkę Gonczaryk. Osobiście 
pani marszałek Elżbieta Lanc monitoruje, codziennie praktycznie, całą sytuację. 
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Odbywały się spotkania z dyrektorami. Instrukcje płyną praktycznie kiedy się tylko 
pojawiają ze strony struktur rządowych. My naprawdę bardzo, bardzo doceniamy i 
pracę zarządów szpitali, i wszystkich pracowników od szeregowych, po kierownictwo. 
Jeśli pani marszałek Lanc chciałby coś uzupełnić to bardzo proszę  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Proszę pani marszałek.  
 
Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Ja mogę tylko powiedzieć, że rzeczywiście zarówno zarząd szpitala naszego w 
Radomiu, jak i pozostali dyrektorzy absolutnie współpracują nie tylko z departamentem 
naszym zdrowia, ale przede wszystkim też z panem wojewodą i ze służbami 
wojewody. I w tym obszarze rzeczywiście nie było większych problemów. Stąd ta 
wątpliwość jest dla nas mniej zrozumiała. Rzeczywiście sytuacja najtrudniejsza, jaką 
mieliśmy zarówno w Szpitalu Radomskim jak i w Szpitalu Bródnowskim wynikała stąd, 
że z jednej strony w Radomiu to oczywiście Grójec, i kolejny szpital, natomiast przy 
szpitalu Bródnowskim to była kwestia po prostu lekarza, który bezobjawowo w ciągu 2 
tygodni po prostu zakażał w szpitalu. W związku z tym te testy, które wprowadziliśmy 
zmieniły sytuację. W tej chwili próbujemy na tyle monitorować sytuację w naszych 
placówkach, żeby przygotowywać do stanie po za chwilę pandemii. Bo proszę sobie 
wyobrazić, że w tej chwili reagujemy na zakażenia na COVID, ale to nie oznacza, że 
nie będzie za chwilę problemu z innymi chorobami, jednostkami i chcemy w sposób, 
taki bardzo systematyczny, przygotować nasze placówki i oddziały naszych szpitali do 
tego, żeby przyjmowały też pacjentów za chwilę z innymi schorzeniami. Tutaj chcę 
podkreślić to, co powiedział pan marszałek, że tak naprawdę tylko dzięki niesamowitej 
pracy wszystkich pracowników naszych nie tylko w szpitalach marszałkowskich, ale 
generalnie szpitala ich praca, ich poświęcenie spowodowały, że te sytuacje 
najtrudniejsze zostały opanowane. I tak jak mówimy zarówno w szpitalu Radomskim, 
jaki i Bródnowskim mamy w tej chwili sytuację bezpieczną. Bezpieczną dla personelu, 
ale też bezpieczną dla pacjentów.  
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Poproszę jeszcze pana marszałka Rajkowskiego o uzupełnienie, jeżeli pan 
przewodniczący pozwoli. 
  
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Proszę bardzo.  
 
Pan Rafał Rajkowski – Wicemarszałek 
Panie Przewodniczący, Panie Panowie Radni. Nie sposób nie podziękować panu 
radnemu Kowalskiemu, tak jak wspomniał w swoim wystąpieniu…  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Panie Marszałku prośba, żeby pan mówił bliżej do mikrofonu, dobrze? Bo niestety nie 
słychać.  
 
Pan Rafał Rajkowski – Wicemarszałek 
Panie Marszałku, Panie Panowie Radni. Nie wiem, teraz mnie słychać? Jeżeli słychać 
nie sposób, Szanowni Państwo, nie podziękować panu radnemu Kowalskiemu za fak 
rzeczywiście kontaktu z moją osobą w sprawie szpitala Mazowieckiego. Ja rozumiem 
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i dziękując panu radnemu Jakubowi, chciałbym powiedzieć też wyraźnie, że 
rzeczywiście ten progres, który nastąpił, jeżeli chodzi o relokację pacjentów ze szpitala 
mazowieckiego nastąpił po spotkaniu z panem wojewodą, które się odbyło w 
delegaturze urzędu mazowieckiego w Radomiu. Jak wiadomo na tym spotkaniu padły 
też jasne deklaracje szpitali, że ta współpraca oczywiście, która obowiązuje od wielu, 
wielu lat te szpitale jest na poziomie dobrym, natomiast kwestia samej relokacji, 
kwestia podejmowania decyzji leżała po stronie, po stronie również, no niestety, pana 
wojewody i pewnego rodzaju opieszałości w tej kwestii, która no dotyczyła, że tak 
powiem komunikatów, że są miejsca do relokacji, a w przypadku kiedy szpital 
Mazowiecki próbował relokować pacjentów okazywało się, że każdy z osobna szpital 
wskazywany przez pana wojewodę twierdził, że albo nie ma wystarczających środków 
osobowych, aby zabezpieczyć kolejne łóżka z pacjentami dodatnimi, albo ewentualnie 
mówił, że jest, że jest przepełniony. Jeszcze raz chcę serdecznie podziękować i cieszę 
się, szanowni państwo, że sytuacja w szpitalu Mazowieckim uległa polepszeniu. 
Dziękuję.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, radny Jakub Kowalski.  
 
Pan Jakub Kowalski 
Panie Przewodniczący, czy pan mi udzielił głosu? Jakub Kowalski. 
  
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Tak, tak, proszę bardzo. 
 
Pan Jakub Kowalski 
Dziękuję, bo coś przerwało. Otóż Szanowni Państwo ja nie dopytuję o tą jakby kiepską 
przynajmniej tak była ona przedstawiana w relacjach medialnych współpracy ze 
względu na politykę, nie robiłem jej w tych dniach kiedy, kiedy one wymagały 
skoordynowania działań pomiędzy oboma szpitalami, ale bolały mnie takie 
wypowiedzi, jak wypowiedź rzeczniczki mińskiego szpitala, która na jednej z 
czołowych polskich stacji telewizyjnych powiedziała, że relokacja pacjentów 
odbywałaby się szybciej, gdyby nie, jak twierdzi, „niechęć do współpracy 
Mazowieckiego Szpitala Specjalistycznego. Tamta placówka niechętnie przyjmuje 
naszych pacjentów, gdyby lepiej odbywała się komunikacja, to z pewnością proces 
przebiegałby sprawnie”. I w ten oto sposób w świat szła taka sama narracja, że to z 
czym mieliśmy miejsce do czynienia w Radomi,u jest dużej mierze winą 
mazowieckiego szpitala na Józefowie stąd te moje pytania, stąd również były moje 
telefony do pana marszałka Rajkowskiego, ale to były telefony i rozmowy, których ja 
nie upubliczniałem i wokół tego żadnej polityki nie robiłem. Dziękuję.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Proszę pan radny Mirosław Augustyniak.  
 
Pan Mirosław Augustyniak 
No może się uda, że będę mógł zabrać głos, bo bez przerwy akurat jest tak, że nie 
mam łączności. Ja mam do pana marszałka dwa pytania. Pierwsze pytanie, zanim 
powinno to wiadomo sytuacja jest ekstra trudna, ekstraordynaryjna  i muszą być też 
trudne decyzje. Ja rozumiem te decyzje i wszystkie działania szanuję jak najbardziej. 
Natomiast wiadomo, że środki, które zostały wydatkowane zostały przesunięte w 
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ramach RPO generalnie z inwestycji kolejowych. I chciałem zapytać generalnie to jest 
z budowy linii kolejowej 35 Ostrołęka - Olsztyn. Tu są bardzo zaangażowane i 
zaawansowane prace inwestycyjne, są, jest wymiana torów, podkładów kolejowych, 
są zgromadzone materiały, ja tam codziennie widzę pracujących pracowników, no jest 
pytanie czy, no, czy ta linia na skutek tego, że około tam chyba 120 000 000 zł zostało 
z tych inwestycji zdjętych, czy ona będzie miała szansę, no realizacji tej inwestycji no 
jak nie w tej perspektywie to w następnej. Jak to by wyglądało, bo nie chciałbym, żeby 
to była materialna ofiara koronawirusa tutaj, w naszym subregionie. I drugie pytanie w 
jaki sposób chce zarząd województwa pomóc w Wojewódzkim Ośrodku Ruchu 
Drogowego, czy to będzie forma dotacji, pożyczki, czy też gwarancji kredytowej, czy 
w tej kwestii pan marszałek mógłby się odnieść. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję, proszę bardzo. Czy pan marszałek odniesie czy… 
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Tak, tak. Jeśli chodzi o pierwsze przesunięcie rzeczywiście ponad 120 000 000, tak 
powiedział pan radny, zostało przeniesionych z tego priorytetu i działania dotyczącego 
inwestycji kolejowych. No niestety, my bardzo zabiegaliśmy o 3 nasze inwestycje. 
Tutaj nie chcę  opowiadać całej historii o całej tej perspektywie finansowej. Ale 
ostatecznie zostały wynegocjowane z PKP PLK trzy inwestycje, które mają być 
realizowane. To jest tzw. „Zegrzyk”, czyli krótki, ośmiokilometrowy odcinek połączenia 
kolejowego, rewitalizacji połączenia kolejowego wiozącego nad zalew Zegrzyński. Jest 
właśnie linia 35 Ostrołęka -Chorzele, o którą bardzo zabiegaliśmy, ponieważ łączy się 
to ze strefą ekonomiczną i strefą aktywności gospodarczej właśnie w Chorzelach i w 
Przasnyszu pośrednio. I wreszcie z budową krótkiego odcinka kolejowego między 
stacją kolejową Modlin, a terminalem, terminalem lotniczym. Proszę państwa, o ile 
umowa na finansowanie jest zawarta jeśli chodzi o „Zegrzyka”, to krótkie połączenie i 
ona, o ile dobrze pamiętam to jest kwota ponad 35 000 000 zł, to do dzisiaj nie mamy 
żadnego wniosku, ani nawet zaktualizowanej fiszki projektowej, jeśli chodzi o linię 
krajową nr 35 i o to połączenie kolejowe stacja Modlin -terminal lotniczy. Wielokrotnie 
byliśmy w kontakcie i z PLK, i z ministerstwem infrastruktury i przedstawicielami 
Komisji Europejskiej, którzy monitorowali w ogóle inwestycje kolejowe w Polsce. 
Wielokrotnie apelowaliśmy o to, żeby prace były przyspieszone. Tak jak powiedziałem 
niestety do dzisiaj nie mamy nawet aktualnej fiszki projektowej i czas perspektywy 
finansowej się kończy. Pieniądze można wydawać maksymalnie do połowy roku 2023. 
Bo następuje później rozliczenie i zwrot do naszego budżetu. Niestety, stan 
zaawansowania tych dwóch inwestycji, dla których umowy nie są podpisane, jest taki, 
że nie widzimy realnej szansy, żeby one zostały ukończone,  do tego czasu. Dlatego 
też wystąpiliśmy do komisji Europejskiej z prośbą o zgodę na fazowanie tych 
projektów. Fazowanie projektów polega na tym, że pierwsze niezbędne wydatki, które 
mogą być poniesione w roku 2020 firma PKP PLK powinna precyzyjnie określić. 
Natomiast dalsze finansowanie tych inwestycji powinno być z już nowego budżetu Unii 
Europejskiej na lata 2021-2027 się. W zeszłym tygodniu wystosowałem pismo do pana 
prezesa PKP PLK z prośbą o to, żeby usiąść do stołu i zaplanować bardzo precyzyjnie, 
jakie faktury mogą być zapłacone w roku 2020, co zdoła PKP PLK zrealizować w 
przypadku tych dwóch projektów w roku 2020. Dzisiaj otrzymałem pierwszego, jeszcze 
nie czytałem tego pisma, ale słyszę, że tutaj no oczekiwania pana prezesa są takie, 
żebyśmy finansowali w pełni ten projekt. Bardzo ciężko mi to ocenić, dlatego że przed 
podpisaniem umów z wykonawcami, PLK powinna złożyć wniosek o dofinansowanie 
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do naszej Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych. Powinien być 
zaplanowany czas realizacji tej inwestycji. Tego wszystkiego nie ma. Ale chcę 
powiedzieć w ten sposób, w tym działaniu są jeszcze środki finansowe. Jest ponad 
60 000 000 zarezerwowanych na połączenie kolejowe w Modlinie, jest kwota ponad 
bodajże 150 000 000, jeśli chodzi o jeszcze, o tę linię krajową Ostrołęka – Chorzele, 
no i jesteśmy gotowi do rozmów. Złożyliśmy, co prawda, wniosek do komisji 
Europejskiej na kolejne 100 000 000 na walkę z COVID-19. Dostaliśmy zgodę Komisji 
Europejskiej, nie otrzymaliśmy na to zgody pani minister funduszy i rozwoju 
regionalnego. Wczoraj na posiedzeniu zarządu analizowaliśmy Regionalny Program 
Operacyjny. Zaproponujemy pani minister inne źródło, czy inne działania na kwotę tych 
100 000 000 zł. Wrócimy do rozmów z PKP PLK, bo naszym celem jest realizacja tego 
projektu. Natomiast oczekujemy pilnego złożenia dokumentu. Z informacji wynika, 
których otrzymałem od moich pracowników, że niektóre decyzje mają się 
uprawomocnić w maju. No jest pytanie, kiedy PKP PLK będzie gotowa z całym 
projektem, ale powtarzam, chcę uspokoić pana radnego zrobimy wszystko, żeby tę 
inwestycję kontynuować, bo ona jest ważna pod względem rozwojowym, również 
wykorzystania pieniędzy unijnych zainwestowanych w specjalne strefy ekonomiczne 
gospodarcze i w Przasnyszu, i w Chorzelach. Budujemy tam zresztą drogi. No mają 
się tam osiedlać i osiedlają się inwestorzy, więc naszym celem zrealizowanie. Ale musi 
też być duży wysiłek po stronie PKP PLK.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, pan radny Artur Czapiński. Ja bym tylko chciał 
zwrócić państwu uwagę na to, że może już warto podładować tablety. Proszę bardzo, 
pan radny Artur Czapliński. Prośba o włączenie mikrofonu. To jeżeli pan radny Artur 
Czapliński nie jest w tej chwili gotowy to, proszę bardzo, pani radna Anna Wolszczak. 
To wobec tego proszę pan radny Mirosław Augustyniak. Proszę państwa tylko prośba 
o włączenie mikrofonów dobrze, bo nie było słychać państwa w ogóle.  
 
Pan Mirosław Augustyniak 
Znowu jest problem mam właśnie z mikrofonem. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Nie, to mikrofony są wyciszane raz na jakiś czas. Proszę bardzo pan radny 
Augustyniak. 
 
Pan Mirosław Augustyniak 
Ja dziękuję za to wyjaśnienie na to pierwsze pytanie natomiast chciałem jeszcze 
uzyskać odpowiedź na to drugie pytanie dotyczące wojewódzkich ośrodków ruchu 
drogowego i ewentualnych możliwości im no pomocy, żeby mogły zachować ciągłość 
działania i w ogóle ciągłość istnienia no i chciałem też bardzo wszystkim podziękować 
za zaangażowanie szczególnie tym, którzy byli na pierwszej linii frontu walki z 
koronawirusem. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję, proszę bardzo, czy pan marszałek? 
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Tak bardzo proszę. No, więc oczywiście my tak jak sam powiedziałem w moim 
wystąpieniu widzimy dramatyczną sytuację po pierwsze, jak najszybciej chcemy 
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odmrozić te ośrodki, żeby zaczęły zarabiać. Po drugie, jutro odbędzie się spotkanie 
dyrektorów z dyrektorem urzędu i sekretarzem województwa panem Waldemarem 
Kulińskim zastanowimy się tutaj jak można efektywnie ośrodkom pomóc. Zobaczymy 
jakie będą możliwości prawne i organizacyjne jak bym powiedział tak nie są to niestety 
firmy w takim rozumieniu tych całych tarczy osłonowych jak to ma miejsce w przypadku 
małych i średnich przedsiębiorstw, ale zapewniam pana radnego, że nie pozwolimy, 
żeby te ośrodki upadły.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo 
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Proszę pan radny Krzysztof Strzałkowski. Tylko prośba panie radny o włączenie 
mikrofonu dobrze?  
 
Pan Krzysztof Strzałkowski 
Panie Marszałku. Panie Przewodniczący Panie Marszałku no moje pytanie dotyczy 
sytuacji portu lotniczego w Modlinie. Czy jakby pan marszałek mógł powiedzieć więcej 
o pewnie jakiejś może korespondencji może w rozmowach z pozostałymi wspólnikami, 
czyli  z podmiotami reprezentującymi skarb państwa. Pytanie również czy zarząd 
województwa monitoruje sytuację bieżącej płynności finansowej portu lotniczego. 
Chciałbym również uzyskać informacje czy mamy dane na temat tego jak wielu 
podmiotów gospodarczych dotyczy sytuacja portu. Wiemy, że mniej więcej,  
pracowników, którzy że codziennie w przypadku normalnego funkcjonowania portu 
wchodzą na jego teren czyli pracowników kawiarni, sklepów, odprawy graniczne jest 
blisko 1700.  Czy wiemy mniej więcej jak wielu podmiotów ten problem portu lotniczego 
może do dotyczyć. I pytanie jest czy już w sposób jakiś formalny ministerstwo 
odpowiedziało na apele samego portu lotniczego o ujęcie go […zapis nieczytelny] w 
zakresie wsparcia publicznego dla tych portów. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Tak mogę odpowiedzieć. Oczywiście na bieżąco monitorujemy całą sytuację,  
praktycznie dochodów nie ma. W związku z tym no Panie Przewodniczący no jak nie 
funkcjonuje port to całe otoczenie też że tak powiem jest zamrożone.  4 kwietnia już 
wystąpiłem do Prezesa Rady Ministrów o ujęciu portu lotniczego Warszawa Modlin na 
liście lotnisk użytku publicznego zobowiązanych do otrzymania minimalnej gotowości 
operacyjnych. Tego rozporządzenia jeszcze nie ma, my nie wiemy jak rząd zamierza 
objąć lotniska regionalne wsparciem. Pojawiły się co prawda doniesienia medialne, 
nawet 1 bodajże z radnych wypowiadał się w tej sprawie, że tylko 8 lotnisk będzie 
objętych tym  wsparciem, ale nie mam odpowiedzi od pana premiera tylko list mój 
został przekierowany do ministra infrastruktury. Innych racji nie ma, my oczywiście 
jesteśmy w  stałym dialogu ze wspólnikami. Odbyły się i nieformalne i też formalne 
spotkania w postaci zgromadzenia wspólników. Wspólnie zastanawiamy się nad tym 
jak tej firmie pomóc. Ciągle jest nierozstrzygnięty problem jeszcze niedozwolonej 
pomocy publicznej i nie ma zgody zostaną przedsiębiorstwa porty lotnicze na 
dofinansowanie z naszego budżetu, mówicie państwo, że mamy 50 000 000 
zarezerwowane, ale są to pieniądze oczywiście na inwestycje, a nie na bieżące 
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funkcjonowanie. Analizują w tej chwili i spółka i my tutaj analizujemy jakie inne 
elementy wsparcia mogłyby pochodzić z tarczy antykryzysowej. Jeśli takie możliwości 
będą, to oczywiście spółka wystąpi, jeśli będzie potrzebne nasze poręczenie to też 
jesteśmy gotowi udzielić na różnego rodzaju np. środki pochodzące z budżetu 
państwa, czy z banku gospodarstwa krajowego. Szukamy też pewnych źródeł w 
naszych zasobach, ale dzisiaj za wcześnie, żebym mógł odpowiedzieć  czy to będzie 
możliwe. Orientacyjnie do końca roku spółce jest potrzebne około 30 000 000 zł. żeby 
przetrwać przy założeniu, że nie będzie żadnych dochodu i że będą bardzo 
restrykcyjne oszczędności i ograniczenia jeśli chodzi o samą spółkę.  No zarząd 
województwa mam nadzieję, że cały sejmik zrobi wszystko, żeby ten port lotniczy 
uratować. Oczywiście możemy żyć wielkimi marzeniami o centralnym porcie 
komunikacyjnym, tylko na moje oko to najszybciej wróci właśnie taki ruch, ruch nisko 
kosztowy i  sprawnych operatorów międzynarodowych, którzy mają zasoby, żeby 
przetrwać natomiast wiele innych i firm przewozowych i wiele lotnisk będzie miało w 
Europie i  na świecie olbrzymie problemy. Więc naszym wspólnym zadaniem myślę, 
że i państwa klubu i naszego klubu, ale  mam nadzieję, że też Klubu Prawa i 
Sprawiedliwości jest to, żeby ten port uratować. Tym bardziej,  że niektórzy posłowie 
pełnią bardzo ważne funkcje ministerialne pochodzący właśnie z tego okręgu 
wyborczego. Więc ja liczę też na pomoc np. pana ministra Błaszczaka w tej sprawie. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję Panie Marszałku, proszę pan radny Andrzej Bittel. Panie radny tylko prośba 
o włączenie mikrofonu. Czy pan radny Andrzej Bittel włączył mikrofon? To proszę pani 
radna Anna Wolszczak, też z prośbą o włączenie mikrofonu.  
 
Pan Jakub Kowalski 
Panie Przewodniczący przepraszam Jakub Kowalski część radnych z klubu Prawo i 
Sprawiedliwości, która teraz miała zabierać głos sygnalizuje, że mimo włączonych 
mikrofonów ich nie słychać, więc raczej problem nie leży po stronie tej grupy radnych.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
To proszę pan radny Wojciech Zabłocki, może tu się uda.  
 
Pan Wojciech Zabłocki 
Halo czy mnie słychać? 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Tak słychać 
 
Pan Wojciech Zabłocki 
Tak ja mam takie pytanie odnośnie Mazowieckiego Szpitala Specjalistycznego w 
Radomiu. Kilka razy nie „wyrzucało” podczas informacji pana marszałka więc nie wiem 
czy ta kwestia była poruszana, ale chciałbym się spytać tak:  wiemy, że w skali nie 
tylko Mazowsza, ale kraju tam jest taka najtrudniejsza sytuacja, dramatyczna. Są 
doniesienia odnośnie rzekomo złych działań dyrekcji szpitala, chciałbym to wyjaśnić. 
Pytanie takie czy w ogóle urząd marszałkowski tą sprawą się interesował i jakąś 
kontrolę odnośnie sytuacji w tym szpitalu jakoś będzie się starał trochę skontrować, 
zweryfikować. Dowiadujemy się, że tam jest bardzo dużo personelu na zwolnieniach, 
że nie akceptują decyzji i działań właśnie dyrekcji, która podobno przerzuca chociażby 
pielęgniarki między wydziałami, co nie powinno być miejsca. Podobno są trzymani 
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nawet 36 godziny pracownicy na jakichś takich ultra długich dyżurach. To ich podobno 
bardzo też odstrasza od tego, żeby tam funkcjonować. Podobno też są takie 
doniesienia, że niektórzy pracownicy po zrobionych testach, ale  jeszcze przed 
uzyskaniem wyniku również byli gdzieś do różnych wydziałów kierowani. No i mamy 
sytuację jaką mamy. Bardzo dużo zachorowań i chyba tak jak donoszą media 
największa śmiertelność prezentował w kraju. Czy były te działania podejmowane, 
żeby to zweryfikować, sprawdzić przez urząd. Dziękuję. 
 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję proszę czy pan marszałek się  odniesie? Ten temat panie radny był omawiany 
ale, proszę bardzo pan marszałek Adam Struzik.  
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
To znaczy proszę państwa absolutnie przez cały czas było monitorowanie sytuacji w 
szpitalu, w Mazowieckim Szpitalu Specjalistycznym w Radomiu przez nasz 
Departament Zdrowia i Polityki Społecznej, przez panią marszałek Elżbietę Lanc 
osobiście, codziennie praktyczne meldunki. Też kontakt z panem dyrektorem 
Sławatyńcem Dyrektorem Wydziału Zdrowia Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego 
stały kontakt. Więc oczywiście no trzeba powiedzieć, że w sytuacji takiego zagrożeni 
emocje ludzi, ich strach, jak również, no przystosowanie się czy próba przystosowania 
się do trudnych sytuacji wymaga, że tak powiem, no cierpliwości i determinacji. I były 
tam oczywiście momenty krytyczne, podobnie zresztą jak w szpitalu bródnowskim, 
czasami było to związane niestety z emocjami ludzi i przekazywaniem informacji do 
mediów. No wszyscy żyjemy w pewnych emocjach, ale chcę pana radnego zapewnić, 
że zarząd szpitala na tyle, na ile mógł, panował nad tą sytuacją. Chcę też powiedzieć, 
że tam kierowaliśmy wsparcie w sprzęt w pierwszej kolejności, jak tylko udało nam się 
zdobyć coś na rynku to te 2 szpitale były na pierwszej linii dostarczania sprzętu. Tak 
jak powiedziałem kupiliśmy w prywatnym laboratorium badania po to, żeby opanować 
sytuację i bardzo wiele z tych badań zostało zrealizowanych właśnie Mazowieckim 
Szpitalu Specjalistycznym w Radomiu i mam taką serdeczną prośbę. Generalnie to 
idźmy do przodu, pomagajmy tym placówkom i nie szukajmy w tej chwili problemów, 
tylko zastanówmy się jak im pomóc, żeby przetrwały.  Nikt dzisiaj proszę państwa, kto 
ma elementarną wiedzę medyczną, nie może powiedzieć kiedy człowiek jest zarażony. 
Nawet testy przeprowadzane codziennie nie dają gwarancji, że jakiś pracownik czy 
pacjent, który przychodzi z  zupełnie innymi objawami nie jest nosicielem 
koronawirusa. Przecież państwo wiedzą, że badania, które teoretycznie powinny być 
po 2 dniach już swoiste dla identyfikacji koronawirusa czasami dopiero po 7 dniach są 
identyfikowane. Więc poszukujmy tutaj rozwiązań i myślmy jak pomóc tym naszym 
placówkom w Radomiu i w ogóle w subregionie radomskim, bo tak jak powiedziałem 
tam sytuacja, oczywiście też w Warszawie, jest najgroźniejsza, najtrudniejsza. I 
naprawdę chcę też przy okazji powiedzieć, że współpraca z Wojewodą Mazowieckim 
panem Konstantym Radziwiłłem, z jego strukturami, z Wojewódzką Stacją Sanitarno-
Epidemiologiczną, ale i z Kancelarią Premiera w przypadku transportu z Chin, jest 
modelowa. My do siebie dzwonimy jak potrzeba, rozmawiamy, sygnalizujemy 
problemy i nie ma tutaj żadnego dysonansu. Podobnie jak  jeśli chodzi o szpitale 
miejskie. Szpital miejski mamy i w Siedlcach i w Radomiu, które są szpitalami 
zakaźnymi i ta współpraca układa się modelowo i my też staramy się te jednostki 
wspomóc. Także Panie radny szukajmy rozwiązań, a nie szukajmy problemów. Pani 
Marszałek prosiła o głos jeszcze.  
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Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Ja jeszcze uzupełnię tę informację w ten sposób, że proszę sobie wyobrazić sytuację 
w naszym szpitalu w Radomiu, kiedy nawet 40 % kadry nie było. Kiedy pan wojewoda 
skierował do pracy w szpitalu 16 osób, lekarzy, pielęgniarki. Z tego zgłosiło się 3 
pielęgniarki. Proszę zobaczyć w jakiej sytuacji był zarząd spółki, nagle w sytuacji takiej 
absencji 40% musiał zapewnić pracę nie tylko tych oddziałów, które wymagały 
wsparcia covidu, ale praktycznie całego szpitala. Oczywiście pojawiały się 
niedogodności dla naszych pielęgniarek czy lekarzy, ale w takiej sytuacji w jakiej 
szpital się znalazł trzeba było reagować na bieżąco. Poza tym jeszcze jedna 
informacja. Otóż pan prof. Horban, który jest krajowym konsultantem do spraw chorób 
zakaźnych w ostatnim wywiadzie mówi, że nawet 80% przechodzi COVID 
bezobjawowo. W tym są lekarze, są pielęgniarki w związku z tym no wiadomo trzeba 
tę pracę tak skoordynować, żeby szpital mógł funkcjonować.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, proszę bardzo, pan radny Andrzej Bittel. Tylko prośba panie radny o 
włączenie mikrofonu. Udało się czy nie? Proszę pan radny Andrzej Bittel. Jeżeli nie to 
pan radny Michał Prószyński i proszę bardzo. 
 
Pan Michał Prószyński 
Panie Przewodniczący mam nadzieję, że mnie słychać? Z wnioskiem formalnym, no 
ponieważ tutaj kilku radnych, kilkoro radnych jednak sygnalizuje problemy. Według 
informacji, które ja mam to oni mają włączony mikrofon i też mają włączoną możliwość 
transmisji poprzez, poprzez ekran. Więc może w związku z tym zróbmy 5 minut 
przerwy technicznej, żeby po prostu osoby z kancelarii sejmiku skontaktowały się z 
tymi osobami i wyjaśniły na czym polega ten problem, bo wtedy ta, bez tego ta 
dyskusja może się okazać po prostu niepełna, a radni którzy zgłaszają się do głosu nie 
będą mogli skutecznie. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Panie Radny, bo ja widzę pana radnego Andrzeja Bittela. Tylko pana radnego nie 
słyszę, więc  może pan radny by tam spróbował coś kliknąć na tym ekraniku.  
 
Pan Michał Prószyński 
Panie Przewodniczący pan radny Bittel, pani radna Wolszczak nawet się rozłączali i 
łączyli ponownie i niestety efektu brak.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Prośba teraz może pan radny Artur Czapliński. Czy jest pan radny Artur Czapliński?  
To może proszę pani radna Anna Wolszczak, gdyby mogła spróbować jeszcze raz.  
 
Pani Anna Wolszcak 
Panie Przewodniczący czy teraz mnie słychać? 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Tak słychać.  
 
Pani Anna Wolszczak 
Panie Marszałku ja mam takie pytanie. Mówił pan o przekazaniu kwoty 8 000 000 zł 
na zakup środków ochrony indywidualnej dla jednostek OSP, chciałabym prosić o 
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przesłanie na maila wykazu jednostek, które otrzymały to dofinansowanie wraz z 
kwotami dla poszczególnych jednostek. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo czy rozumiem Panie Marszałku, że to będzie możliwe, tak? 
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
To nie tylko będzie możliwe, ale to nie są kwoty tylko to będzie konkretny sprzęt w 
postaci pakietu i oczywiście te 542 jednostki, które są w krajowym systemie 
ratowniczo-gaśniczym dostaną identyczne pakiety, ale poinformujemy oczywiście 
państwa radnych o tym, jaka gmina i które jednostki otrzymały wsparcie. 
 
Pani Anna Wolszcak 
Dziękuję bardzo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Czy pan radny Artur Czapliński jest uchwytny? Pan Radny ma 
wyłączony i mikrofon i kamerę, czy pan radny chce zabrać głos? To prośba do 
kancelarii gdyby można było zadzwonić do pana radnego Bittela, który tutaj ja widzę, 
że ma włączony mikrofon, ale go nie widać, raczej nie widać, może i widać go, ale go 
nie słychać za to. Aczkolwiek tam jakieś dźwięki dobiegają. Tak teraz słychać pana 
radnego. 
 
Pan Andrzej Bittel 
To może spróbuję bez słuchawek będzie łatwiej. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
No właśnie, bo jak widać ta rządowa infrastruktura panie radny, pozostawia wiele do 
życzenia. Proszę bardzo, pan radny Andrzej Bittel. 
 
Pan Andrzej Bittel 
O nie rządowa infrastruktura, to łącze sejmikowe, ale  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Kable rządowe  
 
Pan Andrzej Bittel 
Pozostawiają wiele do życzenia. Ja z bardzo dużym zainteresowaniem wysłuchałem 
informacji pana marszałka na temat podejmowanych działań związanych z 
przeciwdziałaniem covid-19, one są niezwykle interesujące ciekawe i z całą pewnością 
pożyteczne i potrzebne. Natomiast no martwi mnie i za nie dziękuję bo, bo w tej sytuacji 
ten wybór pewnie tu nie był najlepszy z możliwych, który został wykonany. Natomiast 
martwi mnie kwestia, którą pan marszałek opisywał a ona się nazywa Ostołęka-
Chorzele bo, a szczególnie mnie martwi zdanie, że przetarg czy i czy i rozstrzygnięciu 
umowy wykonawca powinien być zrobiony po zawarciu umowy na dofinansowanie, 
czy to pan marszałek, zarząd województwa, Mazowiecka Jednostka Wdrażania 
Projektów Unijnych, czy wszyscy, którzy się w sejmiku zajmują tymi sprawami wiedzą, 
że umowa na Ostrołęka-Chorzele w trybie projektuj i buduj została zawarta w zeszłym 
roku. Wiedzą, że trwały prace związane z decyzją środowiskową, wiedzą, że ta decyzja 
została wydana i rzeczywiście jak się nic nie wydarzy nadzwyczajnego to w maju 



34 

 

zostanie uostateczniona i wtedy zostaną stworzone warunki do tego, żeby złożyć 
wniosek o dofinansowanie. Przed decyzjami dotyczącymi zmian w Działaniu 7.2, ja nie 
wiem nic o tym, żeby ministerstwo infrastruktury było przez państwa informowane o 
takiej inicjatywie. Nie wiem też, żeby beneficjent był informowany o takiej inicjatywie. 
A to bym pewnie wiedział. Wiem, że natomiast była wymiana korespondencji 
następczo. I to, to tak z uwag ogólnych. Wiemy też, że w ramach inwestycji Modlina 
jest uzgodniony zakres i że tam też nie ma decyzji środowiskowej ostatecznej, bo jest 
odwołanie od tej decyzji. Więc to wszyscy wiemy, szczególnie że ta kwestia była 
omawiana w ramach osłony medialnej podwyżki kolei, biletów kolei Mazowieckich, 
która się odbyła na początku lutego, gdzie państwo twierdziliście, że 100 000 000 jest 
zagrożone. No nie jest zagrożone. I stąd też takie moje stanowisko. Ja sądzę, że i 
biorę to za dobrą monetę, że tutaj zarząd województwa weźmie pod uwagę to, że 
szczególnie i inwestycja Ostołęka-Chorzele jest w realizacji. Toczy się. I to każdy wie, 
kto się tymi sprawami zajmuje i zostaną znalezione źródła finansowania, bo fazowanie 
tego na przyszłą perspektywę, to nie oznacza w mojej ocenie roku 2021 wydatkowo 
tylko znacznie później, bo zanim komisja i Unia Europejska się w tym zakresie dogada, 
to rok 2021 może być trudnym jeśli chodzi o lokację, czy uzgodnienia lokacji. I 
chciałbym to bym na tym ten wątek chciał skończyć. Mnie bardzo też interesują kwestie 
związane z udzielaną pomocą i tu bym rozszerzył prośby pani radnej Anny Wolszczak, 
o to, żeby wszystkie działania opublikować i się nimi pochwalić, na stronie sejmiku, 
przesłać to radnym, żebyśmy mogli też mieć jakby pełne przekonanie. Takie 
szczegółowe bardzo do tych działań i też wiedzieć na czym one polegały i jak były jak 
realizowane w trosce o jak najlepsze też wydatkowanie środków publicznych. I na tym 
jeśli byście państwo pozwolili, ja bym zakończył swoją wypowiedź, bo jeśli chodzi o 
lotnisko w Modlinie, tak takie prace rzeczywiście trwają w rządzie na temat listy 
podmiotów. Pewnie jakimś argumentem byłby  plan generalny lotniska, gdyby był 
znany. T o też tak warto sobie dostrzec. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Czy pan radny tutaj oczekuje w tym momencie odpowiedzi od 
radnego.  
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Chciałbym zabrać głos.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Proszę bardzo, to pan marszałek Adam Struzik. 
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Tak, chciałbym przypomnieć, że początkowo ta inwestycja miała kosztować około 
200 milionów zł. Dzisiaj ona kosztuje już ponad 400 milionów złotych z tego co mi 
wiadomo, bo formalnych dokumentów nie mamy. Więc panie Ministrze jeszcze raz 
powtarzam jesteśmy otwarci na dialog. A co do tego jak ten montaż finansowy 
zbudować, ile nam zostało środków 7.2 tak jak pan powiedział w ramach RPO to już 
powiedziałem, wiadomo, że musi być też wkład po stronie polskiej, po stronie 
rządowej. Więc rozumiem, że jesteśmy w stanie usiąść, fazować te projekty i tak 
zapewnić finansowanie, żeby ten projekt dla którym, jeszcze raz powtarzam, 
samorządowi i zarządowi zależy bo, choć obiektywnie zrealizować, ale chcę 
jednoznacznie powiedzieć też, my nie możemy dopuścić do tego, żeby jakikolwiek 
euro się zmarnowało, dlatego że inwestor nie zdąży. A teraz chcę panu powiedzieć, 
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że to, że podpisane zostały umowy i ich wysokość to myśmy się dowiedzieli się w 
ostatnich dniach. Więc proszę też wziąć pod uwagę, że to musieliśmy szukać 
pieniędzy na pomoc w walce z koronawirusem tam, gdzie mamy potencjalne 
niewykorzystane środki. Jeszcze raz powtarzam, w tej chwili szukamy innych źródeł i 
te dodatkowe 100 milionów, o które wnioskowaliśmy do pani minister funduszy rozwoju 
regionalnego, postaramy się znaleźć w innych, to nie jest łatwe, ale w innych 
priorytetach w regionalnym programie operacyjnym. Natomiast zachęcam pana, żeby 
usiąść jeśli pan będzie łaskaw to również w pana obecności i te projekty zaplanować 
tak, żeby one realnie do zrobienia, w realnej perspektywie.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję. Proszę pan radny Marcin Grabowski teraz.  
 
Pan Marcin Grabowski 
Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni słychać mnie 
panie przewodniczący? 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Tak, tak słychać. 
 
Pan Marcin Grabowski 
Witam jeszcze raz bardzo serdecznie, przysłuchując się tutaj tej naszej rozmowie. 
Tutaj pana marszałka, który wygłosił bardzo piękny wykład na temat myślę działań 
przeciwko covid. Wirusowi który, który od niedawna w Polsce jest i wszyscy myślę 
walczymy z tym wirusem, żeby już wszystko wróciło do […zapis nieczytelny] 
normalnego. Wszystkie siły myślę czy to samorządowe, czy rządowe są skierowane 
dzisiaj na, na te działania i potwierdzam, bo  również w Ostrołęce ta współpraca między 
tutaj panem dyrektorem szpitala, panem wojewodą myślę, że jest może nie idealna 
ale, ale na pewno jest poprawna i myślę, że taka, jaka powinna być w  takiej no ciężkiej 
sytuacji. Dlatego też dziękuje za tą za tę współpracę, ale przysłuchując się i słysząc o 
tej linii 35 kolejowej znowu wracam, bo czekałem tutaj na kolegę naszego radnego 
Andrzeja Bittela, który myślę też jest osobą kompetentną do tego, żeby właśnie zabrać 
tutaj głos w tej sprawie, bo znając stanowisko pana marszałka i teraz znając też. 
Usłyszałem od pana Bittela również a sam też jestem troszeczkę zorientowany, to jest 
mi bardzo przykro po raz kolejny nie powiem, bo z zatrwożeniem boję się kolejnej sesji, 
sesji sejmiku, z tego względu, że no Ostrołęka, znowu wraca temat Ostrołęki. Dyskusję 
rozpoczął pan Mirosław Augustyniak, który też jest z tego regionu i akurat myślę po 
tamtych terenach więcej jeździ gdzie ta linia się buduje i ja tam też jeżdżę i obserwuję. 
Prace trwają cały czas. Bym powiedział nawet idą bardzo dobrze, dlatego kolejny raz 
pokazujemy, że myślę, że państwo zarząd. Ja rozumiem, że sytuacja jest ciężka, że 
te środki, gdzie są potrzebne, żeby przesunąć i na pewno trzeba sobie jakoś z tym 
poradzić. Mówię sytuacja jest, ale tak jak już wspomniałem na początku, martwi mnie 
to, że po raz kolejny Ostrołęka, dlatego Panie Marszałku. Po raz kolejny [zapis 
nieczytelny] apelujemy do, o to, żeby ta linia, która właśnie na liniach [zapis 
nieczytelny] z Ostrołęką i dalej będzie kontynuowana. Żeby z tą linią [zapis nieczytelny]  
cały czas jest.  Dlatego taki apel od nas tu jeszcze raz. No i tak jak wspomniałem [zapis 
nieczytelny]  drżeniem tej kolejnej sesji. To będzie, dziękuję serdecznie panie 
przewodniczący za udział.  
 
PRZERWA TECHNICZNA  
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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Skończyliśmy mnie więcej, bo potem nam się zaczęła rwać łączność na wypowiedzi 
pana radnego Grabowskiego, który tutaj apelował do pana marszałka w sprawie linii 
kolejowej Ostrołęka – Szczytno. Ja ogłosiłem przerwę, zgłosiłem taką propozycję, żeby 
na następnej sesji punkt dotyczący informacji na temat budowy tej kategorii tej linii 
kolejowej znalazł się po prostu w porządku obrad, bo dzisiaj mamy i trochę mało 
informacji i trochę dezinformacji. Widać że, że taka informacja dla państwa radnych by 
się przydała. Czy w związku z tym możemy wrócić do tego pkt 19 czyli, czyli informacji 
dotyczących działań samorządu województwa mazowieckiego w zakresie 
przeciwdziałania covid 19?  Czy ktoś z państwa radnych w tym punkcie chciałby się 
jeszcze wypowiedzieć? proszę bardzo, pan radny Andrzej Bittel.  
 
Pan Andrzej Bittel 
Dziękuję bardzo, mam nadzieję, że mnie słychać świetnie. Ja do tej linii, ale krótko, bo 
w sumie cieszę, że taka koncepcja powstała natomiast, żeby to dyskusje spuentować 
to warto byłoby wiedzieć, że 5 kwietnia. PKP PLK, zeszłego roku, napisała pismo do 
Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Projektów Unijnych do Urzędu Marszałkowskiego 
Departamentu Rozwoju Regionalnego i Funduszy Europejskich,  których informuje o 
tym, że w  tych projektach pozakonkursowych będą zmiany. I 23 kwietnia, też zeszłego 
roku, przyszła odpowiedź z Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych, 
która brzmi, że zarząd województwa w dniu 23 kwietnia zaakceptował zaproponowane 
zmiany i przyjął zaktualizowane formularze dla projektów pozakonkursowych. To 
oznacza, że kwoty są znane od roku i i tyle w tej sprawie dziękuję bardzo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, jak tylko podtrzymuje moją prośbę do zarządu, żebyśmy taką 
szczegółową informację dotyczącą tej inwestycji otrzymali na następnej sesji także 
wówczas znalazłby się tam porządek, to znaczy w porządku obrad punkt dotyczący tej 
inwestycji. Proszę bardzo, pan radny Krzysztof Strzałkowski.  
 
Pan Krzysztof Strzałkowski 
Chciałbym się  zwrócić z pytaniem do zarządu w obszarze już podjętym przez klub 
radnych Koalicji Obywatelskiej w ostatniej interpelacji, a mianowicie o zbadanie 
możliwości uruchomienia jednego, bądź najlepiej więcej, punktów badania na 
okoliczność wirusa, koronawirusa. Pytanie czy można je zrealizować w formule drive 
thru. No  jeżeli jest to procedura opłacalna dla zewnętrznych podmiotów komercyjnych 
to pytanie czy nie jest to możliwe dla naszych placówek. Pamiętamy, że na początku 
marca podobną usługę miał oczywiście, nie przejazdową, nie drive thru, ale  samych 
badań miał wojewódzki szpital zakaźny na warszawskiej Woli. Tam się spotkało to z 
taką bardzo ostrą reakcją ze strony jednego z wiceministrów zdrowia, ale wydaje się, 
że jesteśmy już dzisiaj w zupełnie innym miejscu i wszyscy powinniśmy być 
zainteresowani tym, nawet minister zdrowia, żeby tych badań było jak najwięcej. W 
związku z tym pytanie ponawiam je prośba o odpowiedź czy taki punkt badań 
komercyjnych, ale przy maksymalnie obniżonej odpłatności mógłby powstać przy 
wojewódzkim szpitalu zakaźnym i najlepiej przy naszych placówkach, szpitalach 
wojewódzkich na terenie Mazowsza, dziękuję bardzo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję,  czy pan marszałek? 
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Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Tak, a pani marszałek uzupełni. No wszystko oczywiście można zrobić, tylko trzeba to 
sfinansować. Jeśli chodzi natomiast o nasz szpital, wojewódzki szpital zakaźny na 
Woli, to chcę powiedzieć, że on nie ma takich mocy przerobowych, żeby mógł oprócz 
swoich kilkuset pacjentów i najwyższej zgłaszalności jeszcze świadczyć usługi w 
formie sprzedaży. To czym pan przewodniczący Strzałkowski mówi to był pierwszy 
moment w ogóle pojawienia się wirusa w Polsce i ten ta propozycja raczej dotyczyła 
osób, które zaniepokojone swoim stanem zdrowia chciały sobie, bez wskazań 
lekarskich, zrobić te badania na własny koszt i pani dyrektor wtedy tę cenę wyznaczyła. 
N o po tygodniu czasu oczywiście pan minister i wspólnie z panem konsultantem 
krajowym panem prof. Orbanem podpisali, nie wiem czy zarządzenie, że to są badania 
bezpłatne. Więc od tej pory nie ma takich możliwości komercyjnego badania, ale 
przypomnę, że my dla pracowników po to, żeby skrócić czas oczekiwania nabyliśmy 
w ramach projektu unijnego właśnie możliwość takich badań. Natomiast nie widzę 
dzisiaj, mówię to odpowiedzialnie, możliwości, żeby któraś nasza placówka mogła 
usługowo, komercyjnie sprzedawać takie badania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo.  
 
Pani Elzbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Ja zupełnie tę informację pana marszałka w ten sposób, że oczywiście te uwagi kolegi 
radnego były analizowane na jednym z ostatnich zarządów. Poprzedzone to zostało 
głęboką konsultacją ze wszystkimi naszymi szpitalami i każdy z tych szpitali, łącznie 
ze szpitalem zakaźnym, powiedzieli, że na dzień dzisiejszy po pierwsze nie mają takich 
mocy ludzkich, bo trzeba byłoby specjalistów przeszkolić po drugie, jeżeli miałyby 
powstać te mobilne punkty przy naszych szpitalach to proszę od strony technicznej to 
nawet wyobrazić. Po trzecie, a w tej chwili wszystkie nasze placówki nie mają problemu 
z diagnozowaniem i robieniem testów dla tych pacjentów, którzy tego wymagają. 
Narodowy Fundusz Zdrowia za każdą taką usługę w tej chwili płaci. W tej chwili jest 
sytuacja taka, że praktycznie nasi pracownicy medyczni są diagnozowani, czy badani 
testami, co tydzień. Jeżeli pojawiają się takie potrzeby w naszych szpitalach to każdy 
z tych szpitali ma prawo podpisać umowę nawet z podwykonawcą na świadczenie tego 
typu usług, czytaj robienie testu, dla wszystkich którzy potrzebują, tych pacjentów, 
którzy się pojawiają. Ja chcę zwrócić uwagę jeszcze na to co się dzieje  w naszym 
szpitalu zakaźnym. Zmieniła się struktura pacjentów, którzy pojawiają się w szpitalu i 
którzy wymagają szczególnej troski, bo badanie wykazuje, że mają COVID. Wcześniej 
bywało tak, że pojawiali się pacjenci, którzy myśleli, że są zakażeni. Okazywało się, 
że nie, więc większa była chyba też taka potrzeba zrobienia tych badań, tak na wszelki 
wypadek. W tej chwili pojawiają się już tacy ci pacjenci, którzy ewidentnie mają 
problemy i każdy z tych pacjentów jest w szpitalu poddawany tym badaniom. Chcę 
powiedzieć, że chociażby dane na dzień wczorajszy, na dzień dzisiejszy naszego 
szpitala zakaźnego są takie, że na 80 łóżek zajętych jest 70, czyli tutaj nie ja nie chcę 
mówić o problemach finansowych, bo te problemy byłyby. Mamy o to taką sytuację w 
naszych szpitalach, że są gigantyczne niedobory, no bo chcę powiedzieć, że to nie 
jest tylko kwestia realizacji ryczałtu, który mają podpisany w ramach porozumień, w 
ramach umów z Narodowym Funduszem Zdrowia, ale też są to przede wszystkim 
często w 1/3 poza ryczałtowe świadczenia, które wykonują. Jeżeli na ten moment 
nasze szpitale tych świadczeń nie wykonują to wiadomo, że mają, że tak powiem mniej 
pieniędzy. Wracając, żadna z naszych placówek, bo ja osobiście się kontaktowałam 
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telefonicznie z każdym ze szpitali, dłużej rozmawiałam o tym z dyrektorem Rosłonem, 
który również myślę, że poprzez swoje kontakty z naszymi szpitalami wyraził nie tylko 
swoje zdanie ale, ale również analizował jak wygląda sytuacja. Na ten moment jest to 
trudne i niemożliwe. W tej chwili są braki kadrowe. Tak jak państwo macie informacje 
czasem w naszych placówkach brakowało pomiędzy 30 a 40 % lekarzy. Jeżeli teraz w 
jakiś sposób i również byśmy włączyli w ten proces robienia komercyjnie badań to 
myślę że, że byłoby trudno zapanować nad tym co jest najważniejsze w naszych 
placówkach -  bezpiecznym prowadzeniem placówki no i cały czas przygotowaniem 
tej placówki do tego, że za chwilę nasze placówki zdrowia będą odmrażane. Musimy 
tak przygotować poszczególne oddziały i naszych lekarzy, żeby byli gotowi do 
przyjmowania pacjentów z pozostałymi schorzeniami.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, proszę państwa prośba o wyłączanie mikrofonów dobrze? No nam 
trochę zakłóceń powstaje. Proszę państwa, czy pan Krzysztof Strzałkowski chce 
zabrać głos ponownie, czy już nie? 
 
Pan Krzysztof Strzałkowski 
Tak, ja tylko chciałem dodać, że do w zasadzie większości burmistrzów i dzielnic 
warszawskich spływają zapytania od zupełnie komercyjnych firm, które chcą 
wykonywać w pobliżu tych placówek badania. Jak pokazuje doświadczenie placówki 
tej mobilnej na Ursynowie, przed ursynowskim ratuszem ustawia się no bardzo długa 
kolejka, więc widać zapotrzebowanie na tego typu komercyjną usługę jest. Być może 
ma to związek z tym, że nawet w sytuacji wykrycia u członka rodziny w sposób 
refinansowany z  NFZ obecności koronawirusa pozostali członkowie, w tym dzieci, 
muszą często czekać na to badanie nawet 2 tygodnie. Więc myślę, że wydatnie jakby 
była pełna współpraca takich podmiotów ze szpitalami, a nie z samorządami 
bezpośrednio, mogłaby po prostu sytuację poprawić. Więc na no prosiłbym także o 
analizę w zakresie jakieś możliwości kooperacji z podmiotami trzecimi, oczywiście 
wyłonionymi w trybie konkurencyjnym. Dziękuję.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Czy zarząd tutaj się. Rozumiem panie radny to jest po prostu uwaga 
do zarządu z zarząd tę kwestię przeanalizuje. Natomiast myślę, że pan radny w ogóle 
tutaj podzielił, podniósł kwestię reglamentowanego dostępu do, do testów i tego, że po 
prostu za mało tych testów jest cały czas wykonywane, stąd też tego typu problemy 
się pojawiają. Proszę bardzo, pan radny Artur Czapliński.  
 
Pan Artur Czapliński 
Panie Przewodniczący przepraszam czy mnie słychać? 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Słychać tak, proszę. 
 
Pan Artur Czapliński 
Bardzo, dziękuję przepraszam za poprzednie problemy techniczne.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
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Panie radny, ale ja tylko powiem tak, że to nie było w żaden sposób po pana stronie. 
Tam był  jakiegoś innego rodzaju problem techniczny także proszę tutaj już 
kontynuować i mam nadzieję, że tym razem będzie wszystko w porządku.  
 
Pan Artur Czapliński 
Bardzo dziękuję na kanwie tej dyskusji nad działaniami Samorządu Województwa 
Mazowieckiego w czasie epidemii, choroby wywoływanej przez koronawirusa ja 
chciałbym w bardzo serdecznie podziękować i pogratulować wszystkim pracownikom 
szpitali zarówno prowadzonych przez Samorząd Województwa Mazowieckiego, jak 
też innych szpitali prowadzonych przez inne ośrodki, zaangażowania i naprawdę 
wielkiego heroizmu w tak bardzo nietypowej i bardzo trudnej sytuacji. To jest bardzo 
duża zasługa pracowników zarówno lekarzy i pielęgniarek, pracowników szpitali 
mazowieckich, że ta sytuacja wygląda tak jak wygląda. Są jakieś perturbacje, o których 
mówił pan minister Jakub Kowalski i nie wiem czy wynikające z problemów 
zarządzania, ale tak naprawdę to co robią lekarze i pielęgniarki i czapki z głów i wielki 
szacunek i podziękowanie za to. Ja mam pytanie konkretne, ponieważ pan marszałek 
w swojej tutaj wypowiedzi przedstawiał pewnego rodzaju obraz. Mówił, że w powiecie 
Żuromińskim nie ma zachorowań, w powiecie białobrzeskim jest jakaś liczba 
zachorowań. Ja bym bardzo prosił, podobno jest taka mapa, ja nie mogę do niej 
dotrzeć, żeby ktoś udostępnił mi mailowo mapę taką, z podziałem na powiaty 
mazowieckie, że np. w powiecie płońskim jest tylu i tylu zarażonych, tylu i tylu 
ozdrowieńców, tylu ilu tylko, a  tyle osób zmarło z podziałem na wszystkie 
województwa, powiaty województwa mazowieckiego. Taka mapa by mi się przydała, 
jeżeli jest to możliwe to bym poprosił to na maila. Chciałbym prosić, żebym dostał także 
na drogą mailową odpowiedź na pytanie, które zadała pani radna Wolszczak. I to było 
tyle, jeżeli chodzi o dyskusję o na temat koronawirusa. Jeżeli mogę tylko odbiec od 
tego tematu, jeżeli pan przewodniczący pozwoli, to chciałbym zwrócić uwagę, 
ponieważ mamy tutaj duże problemy z tą sesją zdalną i to jest dosyć męczące. Ja 
mówiłem przypomnę tylko i rok temu mówiłem, byliśmy na komisji edukacji w 
Mazowieckim Centrum Doskonalenia Nauczycieli na ulicy Świętojerskiej. Tam 
zorganizował spotkanie pan przewodniczący Skolimowski i tam jest duża sala, jeżeli z 
tego co pamiętam pomieściła 80 czy 90 osób. Nowoczesna sala i zamiast robić tę 
sesję w sejmiku tutaj na placu bankowym to można by było tam zorganizować, a ten 
dyrektor, który wtedy nas oprowadzał mówił, że to nie byłoby problemu z takimi 
sesjami. Tam jest wielki parking i to dużo by ułatwiło to tylko taka uwaga 
przypominająca. Nikomu by chyba kapelusz z głowy nie spadł jakbyśmy się nie spotkali 
na Placu Bankowym, tylko w zasobach wojewódzkich ,to jeszcze by było taniej. Bardzo 
dziękuję.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, panie radny ja tylko chciałem zwrócić uwagę pana radnego, że po 
pierwsze, mieliśmy chwilowy problem techniczny, więc trudno mówić że te, problemy 
są stałe i myślę, że po prostu trzeba się trzeba się przyzwyczaić do nowego sprzętu. 
Natomiast ta sesja odbyła się zdanie nie dlatego że Plac Bankowy jest jakiś sposób 
niewystarczający tylko dlatego panie radny, że mamy epidemię i w związku z tym 
ustawodawca pozwolił nam na tego typu tego typu posiedzenia, ponieważ w 
posiedzeniu stacjonarnym musiałoby uczestniczyć 51 radnych, nie licząc chociażby 
obsługi i pracowników także urzędu wojewódzkiego. Natomiast co do tego, żeby się 
przydała nowa siedziba dla sejmiku, dla urzędu także noto tutaj myślę, że się 
zgadzamy. Czy ktoś z zarządu chce udzielić odpowiedzi panu radnemu czy też 
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możemy prosić o to o co pan, czyli mapę z powiatami na terenie województwa 
mazowieckiego z liczbą2 chorych. Czy to może też zarząd w jakiś sposób aktualizować 
np. raz w tygodniu przesyłać radnym. Czy ktoś z zarządu? Pan marszałek Adam 
Struzik. 
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
To znaczy w tej chwili nasz departament informatyzacji posiada taką mapę we 
współpracy z Wojewódzką Stacją Sanitarno-Epidemiologiczną i powiatowymi stacjami 
i na wrotach Mazowsza, w mazowieckim systemie informacji przestrzennej jest to do 
znalezienia, ale dobrze podeślemy panu radnemu link do odpowiedniej strony, żeby 
mógł sobie to analizować.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, pan radny Marcin Grabowski.  
 
Pan Marcin Grabowski 
Panie Przewodniczący ja chciałem podziękować tutaj panu przewodniczącemu za taką 
inicjatywę że, żeby na kolejnej sesji było możliwość takiej opinii ze strony zarządu, 
pana marszałka odnośnie linii nr 35. Wracamy do linii, wracam jeszcze raz, serdecznie 
dziękuję. Warto było podjąć ten punkt, no i na sam koniec pozdrawiam wszystkich tych, 
którzy lubią podróżować po prostu koleją. Dziękuję serdecznie.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, panie radny. Proszę państwa, ponieważ wyczerpaliśmy listę mówców 
w tym punkcie. Przechodzimy do pkt 20. Ja bardzo dziękuję zarządowi za 
dotychczasowe, za dotychczasowe działania w zakresie przeciwdziałania COVID 19. 
Mam nadzieję że, te działania będą dalej skuteczne, ale też życzę i zarządowi i 
wszystkim państwu radnym, żebyśmy dotrwali do końca, do końca tej epidemii 
Wszyscy tutaj na Mazowszu w miarę możliwości zdrowi i oby to się zakończyło jak 
najszybciej. Proszę państwa przechodzimy do pkt 20. O zabranie głosu proszę panią 
marszałek Ewę Orzełowską.  
 
Pani Janina Ewa Orzełowska – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Szanowni Państwo witam wszystkich bardzo serdecznie. Panie Przewodniczący, 
Szanowne Panie i Panowie Radni przedstawiam uchwałę w sprawie Zieluńsko - 
Rzęgnowskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. Jest to kolejna uchwała, która 
łagodzi obostrzenia jeśli chodzi o obszary chronionego krajobrazu. W tej uchwale 
znajdziecie państwo złagodzenie obostrzeń dotyczące zakazu zabijania dziko 
występujących zwierząt. Utrzymano tam również odstępstwo od zakazu likwidowania 
i niszczenia zadrzewień śródpolnych, ale ograniczono do terenów przeznaczonych 
pod zabudowę tylko w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego. 
Również utrzymano odstępstwo od zakazu wydobywania do celów gospodarczych 
skał, w tym korku oraz skamielin oraz kopalnianych szczątków roślin, ale również 
wzięto pod uwagę możliwość, że rozpoczęto już tam wcześniej, jeżeli były rozpoczęte 
jakiekolwiek wydobycia, to żeby to również uwzględnić i pozwolić na dalsze wydobycie. 
Wójt gminy Wieczfnia Kościelna zwrócił się do o zniesienie zakazu eksploatacji 
kruszywa. I oczywiście wskazał poszczególne działki i tutaj również znajduje się takie 
odstępstwo, żeby można było tę eksploatację kruszywa realizować. I są również 
utrzymane obostrzenia jeśli chodzi o budynki w pasie o szerokości 100 m na terenie 
Natura 2000 i obszarze do 50 m na terenie poza Naturą. Od linii brzegów rzek, jezior i 
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innych naturalnych zbiorników wodnych. Nie mniej jednak chodzi o to, żeby również 
uwzględnić, że jeżeli są w planie zagospodarowania przestrzennego albo już 
wcześniej były takie budynki, żeby można było je również rozbudowywać. Projekt ten 
został skonsultowany zarówno z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska, ale 
również z poszczególnymi gminami. I w tej chwili również podlega konsultacji 
Mazowieckie Radzie Działalności Pożytku Publicznego. Jeżeli jest to możliwe panie 
przewodniczący proszę o dwa czytania.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję Pani Marszałek. Proszę państwa, czy ktoś państwa radny chciałby zabrać 
głos w sprawie projektu uchwały? Proszę bardzo pan radny Krzysztof Strzałkowski.  
 
Pan Krzysztof Strzałkowski 
Panie Przewodniczący chciałbym jednak poprosić o skierowanie tego projektu do 
komisji. Może Komisja Ochrony Środowiska dziękuję bardzo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, Pani Marszałek czy to w jakiś sposób takie dłuższe procedowanie  
jest dla tego projektu niewskazane, czy możemy to skierować do Komisji Ochrony 
Środowiska?  
 
Pani Janina Ewa Orzełowska – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Panie przewodniczący, panie radny oczywiście możemy skierować to do komisji. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, proszę państwa to została zgłoszona propozycja, żeby skierować ten 
projekt do Komisji Ochrony Środowiska. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik 
wyraził zgodę na takie dalsze procedowanie. Dziękuję bardzo, proszę państwa 
stwierdzam, że sejmik województwa mazowieckiego skierował uchwałę w sprawie 
Zieluńsko – Rzęgnowskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu druk nr 340 do Komisji 
Ochrony Środowiska. Przechodzimy do pkt 21. O zabranie głosu proszę pana 
marszałka Wiesława Raboszuka.  
 
Pan Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 
Czy mnie słychać?  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Tak słychać panie marszałku. 
 
Pan Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 
Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku przekładam projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Mazowieckiej Jednostki Wdrażania 
Programów Unijnych za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2019 roku. Zgodnie z § 8 
statutu Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych Zarząd Województwa 
Mazowieckiego przedłożył Sejmikowi Województwa Mazowieckiego sprawozdanie z 
działalności mazowieckiej jednostki właśnie za ten okres, czyli 1 stycznia do 31 
grudnia 2019 roku. Sprawozdanie obejmuje m.in. informację o jednostce w zakresie 
zatrudnienia szkolenia pracowników, zarządzania jakością, audytu i kontroli 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego lata 2014- 2020 
w zakresie Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego i Europejskiego Funduszu 
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Społecznego, a także realizację planu finansowego Mazowieckiej Jednostki 
Wdrażania Programów Unijnych. Jeżeli można to bardzo bym prosił o przejście do 
drugiego czytania. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Proszę bardzo, pan radny Michał Prószyński.  
 
Pan Michał Prószyński 
Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący mam nadzieję, że mnie słychać. Tutaj tak 
naprawdę wracamy do dyskusji z zeszłego roku na temat funkcjonowania tej jednostki. 
Wówczas pamiętam, że ta dyskusja wzbudziła bardzo wiele emocji, zwłaszcza 
radnych Koalicji Obywatelskiej ze względu na to, że o ta jednostka jest w zasadzie 
sztandarowym miejscem, gdzie są zatrudnieni, o czym zresztą informowała chociażby 
Gazeta Wyborcza, gdzie są zatrudnieni albo działacze Platformy Obywatelskiej, albo 
członkowie ich rodzin, w skali absolutnie nieporównywalnej z żadnymi innymi 
instytucjami i myślę, że w punkcie gdzie no jednak oceniamy działalność tej jednostki 
warto o tym wspomnieć i warto zwrócić uwagę, że nie powinien być to standard, który 
obowiązuje w jednostkach nadzorowanych przez samorząd województwa, jeżeli 
chodzi o taką skalę. Natomiast chciałem też zadać jedno pytanie panie 
przewodniczący na ręce zarządu, jeżeli pan pozwoli, bo ja zapoznałem się z 
informacjami, które zarząd dla nas przygotował. Tutaj jest informacja na temat kontroli 
wewnętrznych, które były przeprowadzone przez wydział kontroli wewnętrznej. Było 
to, o ile sobie dobrze wynotowałem, 12 kontroli realizowanych w ramach przyjętego 
planu kontroli na rok 2019. Jest tam informacja na temat tego, że te kontrole zostały 
zakończone, natomiast chciałbym dowiedzieć się jaki był efekt tak tego zakończenia. 
Czy wykazano tam jakieś nieprawidłowości, bo wydaje mi się, że ta informacja jest 
przesadnie skąpa. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo czy pan marszałek jest w stanie udzielić odpowiedzi panu radnemu? 
 
Pan Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 
No myślę, że w teraz tak ad hoc to nie bardzo. Musielibyśmy skonsultować oczywiście 
z panem dyrektorem Mariuszem Frankowskim wydaje się, że jest uchwytny, więc jeżeli 
jest w stanie odpowiedzieć to bardzo proszę. Natomiast, jeżeli nie, bo to rzeczywiście 
bardzo szczegółowe pytanie, to możemy oczywiście udzielić takiej informacji 
wszystkim państwu radnym pisemnie później po zakończeniu. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję, proszę bardzo, pan radny Andrzej Bittel. 
 
Pan Andrzej Bittel 
Jestem, słychać mnie? Znakomicie, dziękuję bardzo. Ja po tej dyskusji, która się 
odbyła w trakcie raportu dotyczącego przeciwdziałaniu COVID 19 też mam takie 
wrażenie, że nie jest pewien czy wszystkie informacje przepływają, aczkolwiek po 
przeczytaniu tego niezwykle interesującego sprawozdania nasunęły mi się takie 
pytania np. w załączniku nr 2 mamy w pozycji 16 zakodowaną jakąś umowę lub 
wniosek o dofinansowanie, którego kontrola trwała 1 dzień, bo zaczęła się 25 maja i 
zakończyła się 25 maja i pytanie, czego to dotyczy? Czy to jest jakiś możliwa szersza 
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informacja, bo takich przypadków jest bardzo dużo, one pewnie świadczą o aktywności 
osób, które te kontrole realizują. A drugie pytanie do tego samego załącznika to. Jak 
ta tabelka, taka ładna kolorowa, się ma do tych po spodem wypisanych rzeczy. Już tak 
bardziej analogowo, że  tak to ujmijmy. Natomiast no ja też chciałem wspomnieć, bo 
co miesiąc odbywa się raportowanie do mazowieckiej jednostki wdrażającej 
prawdopodobnie albo departamentu w zakresie projektów RPO, przynajmniej tych 
poza konkursowych. Mnie się zdaje, że taka informacja o tym co się dzieje na projekcie 
szczegółowo no to powinna być w tych instytucjach. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Czy tutaj pan marszałek, czy może pan dyrektor są w stanie udzielić 
odpowiedzi? 
 
Pan Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 
Mam nadzieję, że panu dyrektorowi się uda udzielić odpowiedzi na to pytanie. Wiem, 
że jest obecny, przed chwilą nam tu mignął, więc bardzo bym prosił.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
To dobrze panie marszałku tylko czy pan dyrektor Frankowski zabierze głos teraz? 
Bardzo proszę wobec tego panie dyrektorze.  
 
Pan Mariusz Frankowski – Dyrektor MJWPU 
Dzień dobry Panie Przewodniczący, dzień dobry Szanowni Państwo Radni. Co do 
kontroli pozwolicie państwo, że do kwestii zatrudnieniowych nie będę się odnosił, bo 
wydaje mi się, że te kwestie zostały w zeszłym roku wyjaśnione. I nie będę się do tych 
kwestii może odnosił, zresztą dane dotyczące zatrudnienia w jednostce są dokładnie 
podane na początkowych stronach tego sprawozdania. Co do kontroli w zakresie pan 
radny Pruszyński pytał o kontrole wewnętrzne przeprowadzone przez wydział kontroli. 
Część z tych kontroli na dzień przygotowania była w trakcie realizacji, część 
zakończona, jakby z chęcią udzielimy informacji, jakie były ostateczne ustalenia, 
natomiast, jeżeli mógłbym prosić pana radnego o wskazanie, które konkretnie z 
kontroli, które są w wewnętrznych wskazane na stronie 11 i 12 pana radnego by 
interesowały, bo tych kontroli zakończonych jest 6 i kolejne 6 jest wskazane jako 
kontrole w trakcie realizacji. Co do pytania dotyczącego załącznika nr 2 zadanego 
przez pana radnego Bittela, pozwolę sobie, jeżeli też nie widzę przeszkód, żeby 
udzielić informacji ze względu na charakter tego sprawozdania też ilość projektów, 
które ich działań, które mazowiecka jednostka przeprowadza tego rodzaju załączniki 
są podane w skróconej formie po to, żeby w przypadku, gdy któryś z konkretnych 
umów projektów państwa interesuje można było je rozszerzyć, bądź przygotować się 
na piśmie. Te kontrole, które są przeprowadzane w zależności od tego jakie one mają 
charakter, czasami trwają 1 dzień, czasami trwają 2 dni, czasami trwają 3 dni, czasami 
trwają również i 2 tygodnie. Wszystko zależy od charakteru projektu. Te pierwsze 
projekty, które są wymienione w załączniku dotyczą kontroli na dokumentach i w tym 
przypadku są to kontrole dotyczące postępowań w zakresie zamówień publicznych. W 
przypadku projektów, które rozpoczynają się od numeru i 0102 są to projekty 
przedsiębiorców, jest często projekt o niewielkich wartościach, stąd te kontrole trwają 
np. 1 dzień, a jeżeli pan radny byłby uprzejmy wskazać, które konkretnie z projektów 
tutaj wymienionych w tym załączniku pana interesują to oczywiście takie informacje 
szczegółowe jesteśmy w stanie przekazać. W tymże załączniku są też wskazane typy 
kontroli aby z podziałem na to czy to jest kontrola w trakcie realizacji projektu czy też 
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np. na jego zakończenie. Co do kwestii raportowania w zakresie projektów 
pozakonkursowych rzeczywiście raportowanie odbywa się w trybach miesięcznych i 
takie informacje każdy z beneficjów jest zobligowany do przedstawienia w 
mazowieckiej jednostce. Są one następnie też przedstawiane na zarządzie 
województwa. Nie wiem czy coś jeszcze mógłbym dodać w tym zakresie.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję panie dyrektorze. Proszę bardzo pan radny Michał Prószyński.  
 
Pan Michał Prószyński 
Bardzo krótko Panie Przewodniczący pan dyrektor Frankowski mówił o tych 
zakończonych bodajże 6 kontrolach z  planu kontroli. W związku z tym poprosiłbym o 
ustosunkowanie się na piśmie co do tego w jaki sposób właśnie kontrole zostały 
zakończone. Dziękuję. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję, proszę pan radny Andrzej Bittel.  
 
Pan Andrzej Bittel 
Dziękuję bardzo, to ja bym poprosił o informację dotyczącą tych kontroli 
jednodniowych z tego załącznika i drugą, już jakby pan dyrektor tego nie rozwija. tylko 
jakby mi napisał na roboczo, czym się różni tabelka od tych pracowicie wypisanych 
wersów niżej. No i trzecia rzecz no to znaczy, że informacja od beneficjenta, jakim jest 
PKP PLK co miesiąc cyklicznie wchodzi do mazowieckiej jednostki i no rozumie do 
wiedzy zarządu. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję czy pan dyrektor zechce się odnieść do tych próśb panów radnych? 
 
Pan Mariusz Frankowski – Dyrektor MJWPU 
Tak mogę się odnieść. To rozumiem, że wystarczy w tej sytuacji informacja. Informacja 
na piśmie, którą oczywiście przygotujemy.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, proszę pani radna Ewa Białecka. Pani radna. 
 
Pani Ewa Białecka 
Czy jestem słyszalna? 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Tak słychać panią, proszę bardzo. 
 
Pani Ewa Białecka 
Panie Przewodniczący ja mam pytanie do pana dyrektora. Chciałam zapytać jak się 
zakończyła kontrola tym razem mazowieckiej jednostki wdrażającej programy unijne 
przez Krajową Administrację Skarbową. Jakie otrzymała zalecenia i jak się zakończyła 
ta kontrola. Dziękuję.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, czy pan dyrektor jest w stanie udzielić odpowiedzi w tej chwili.  
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Pan Marusz Frankowski – Dyrektor MJWPU 
Spróbuję. Prosiłbym, jeżeli też mogę prosić o którą konkretnie kontrolę Krajowej 
Administracji Skarbowej pani radnej chodzi, dlatego że Krajowa Administracja 
Skarbowa przeprowadza 2 rodzaje kontroli. Jedna kontrola to jest ma charakter 
systemowy, dotycząca funkcjonowania systemu zarządzania i kontroli na poziomie 
całego regionalnego programu, jak również wskazane są też te kontrole, które są, 
bardziej audyty, prowadzone na poszczególnych projektach w ramach zadań, które 
ma Krajowa Administracja Skarbowa, ale one dotyczą już konkretnych projektów. 
Zresztą te projekty, te audyty są wykazane także, jeżeli mógłbym prosić o 
doprecyzowanie czy chodzi o audyt dotyczący systemu zarządzania i kontroli, czy 
chodzi o jakiś szczególny audyt dotyczący konkretnego projektu.  
 
Pani Ewa Białecka 
Chodzi mi o VAT po prostu odliczany. Jak to zostało rozwiązane, no bo państwo 
narzuciliście jednostkom zwrot VAT-ów i właściwie to tak utknęło nie wiadomo jak. Czy  
KAS zalecił odliczanie tego VAT-u czy nie przez te współczynniki, czy nie. Państwo 
wysłaliście obligatoryjnie pisma do jednostek, że mają zwrócić nie wiadomo na jakiej 
podstawie i chciałam zapytać no jakie rozwiązanie, bo nagle wszystko ucichło, jest 
cisza, nic nie wiadomo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, czy to pan marszałek, czy pan dyrektor?  
 
Pan Mariusz Frankowski – Dyrektor MJWPU 
Zalecenie dotyczące rzeczywiście było zalecenie dotyczące ze strony Krajowej 
Administracji Skarbowej co do wątpliwości w zakresie kwalifikowania VAT-u w 
niektórych projektach, bo to nie wszystkich. Zalecenie dotyczyło wyłącznie weryfikacji 
VAT-u i to będzie, to zostaną wprowadzone również na przyszłość pod kątem projekty, 
które będą kontrolowane w przyszłości, żeby ta weryfikacja była znacznie głębsza. W 
związku z tym wprowadzono dodatkowe procedury na etapie samego wniosku opłat 
jak również na etapie kontroli realizacji kontroli projektów. Więc ta weryfikacja 
pogłębiona będzie dokonywana. Na przyszłość zarząd podjął decyzję również o tym, 
żeby w projektach, czy w konkursach, które są planowane do realizacji i  gdzie mogą 
wystąpić wątpliwości co do kwalifikacji VAT-u, żeby VAT wyłączyć z kwalifikowania w 
przyszłości w projektach, które będą realizowane w tych konkursach. Co do w 
niektórych projektach, rzeczywiście zwróciliśmy się z pismem. dotyczącym 
prekwalifikacji VAT-u, ale proszę mnie. Teraz zwolnić z obowiązku sprawdzenia ze 
względu na jakim to jest etapie ze względu na te ostatnie 1,5 miesiąca. Trudno mi teraz 
powiedzieć jak jest etap ostatecznej w zakresie tych kilku beneficjentów co do których 
zwróciliśmy się z taką prośbą. Zarówno my, jak i też pozostała część administracji 
rządowej czy skarbowej no pracuje w formie częściowo zdalnej więc proszę mi dać 
szansę, żeby móc zweryfikować na jakim jest to etapie. Na te szczegółowe pytania co 
do prekwalifikacji nie odpowiem teraz.  
 
Pani Ewa Białecka 
Gdyby pan uprzejmy ja bym prosiła o odpowiedź na piśmie, jeżeli by pan mógł to.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dobrze ja mam prośbę, żebyśmy tutaj nie dyskutowali indywidualnie z panem 
dyrektorem dobrze. To prośba do pana marszałka, żeby taka informacja została 
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przesłana pani radnej wtedy, kiedy ona będzie możliwa, dobrze Panie Marszałku? 
Proszę państwa wyczerpaliśmy listę zgłoszeń w dyskusji w sprawie tego projektu 
uchwały. Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
projektu z druku nr 344? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę jeszcze 
tak: pan radny Mirosław Augustyniak, pani radna Joanna Bala, pani radna Urszula 
Kierzkowska i pan radny Mirosław Milewski jeszcze nie zagłosowali. No to jeszcze pan 
radny Mirosław Augustyniak i pan Mirosław Milewski. Panowie jakoś tutaj tak imionami 
się dobrali. No nic, proszę państwa wobec tego proszę o podanie wyników. Za 
przyjęciem projektu głosowało 25 radnych, 21 radnych było przeciw, 1 radny wstrzymał 
się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w 
sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Mazowieckiej Jednostki 
Wdrażania Programów Unijnych za okres 1 stycznia 31 grudnia 2019 roku druk nr 344. 
Prośba tylko tutaj do pana marszałka o tym, żeby pamiętać o przekazaniu państwu 
radnym tych informacji o które prosili. Proszę państwa przechodzimy do pkt 22. Projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej w postaci nieodpłatnego przekazania 
urządzeń do dezynfekcji powietrza dla jednostek samorządu terytorialnego z 
województwa mazowieckiego druk nr 357. O zabranie głosu proszę pana marszałka 
Adama Struzika.  
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, tak jak już wcześniej wspominałem jednym z naszych obszarów 
wsparcia są domy pomocy społecznej. Wygospodarowane w Mazowieckim Centrum 
Polityki Społecznej na skutek no niemożliwości realizacji pewnych projektów w 
związku z epidemią 600 tysięcy  przeznaczyliśmy na zakup urządzeń do dezynfekcji 
powietrza. W załączniku jest wymienionych 60 domów pomocy społecznej w całym 
województwie, dla których organami prowadzącymi są albo powiaty, albo miasta, albo 
też miejscowości. Także bardzo proszę o dwa czytania i o podjęcie tej uchwały. 
Chcemy pomóc niezwłocznie. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Proszę bardzo, pan radny Artur Czapliński.  
 
Pan Artur Czapliński 
Bardzo przepraszam panie przewodniczący ale dostałem telefon od kolegi radnego 
Augustyniaka, że znowu ma problemy techniczne i nie może ani głosować, ani zabrać 
głosu i czuje się wykluczony z tej sesji, już kolejny raz, a tutaj alarmuje, że chce 
zabierać głos w tych punktach, a nie może nic zrobić.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dobrze, to prośba do kancelarii o skontaktowanie się panem radnym Augustyniakiem 
dobrze i ustalenie na czym tam polega problem. Dziękuję panie radny, proszę bardzo 
pan radny Łukasz Gołębiowski.  
 
Pan Łukasz Gołębiowski 
Panie Przewodniczący, Panie Marszałku chciałbym zapytać, jakie było kryterium 
doboru jednostek DPS, które otrzymają pomoc. W załączniku do uchwały z listą 
placówek, tu pan Marszałek mówił o 60 tych placówkach, nie ma domu pomocy 
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społecznej z powiatu sochaczewskiego. Dlatego pytanie takie moje, czy jest 
możliwość, aby również ta jednostka z powiatu sochaczewskiego była objęta pomocą 
województwa. Dziękuję. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, proszę bardzo panie marszałku.  
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Pani Marszałek Elżbieta Lanc odpowie.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Proszę bardzo pani marszałek. 
 
Pani Elzbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo my czyli Mazowieckie Centrum Polityki 
Społecznej udzieliło informacji na posiedzeniu Zarządu Województwa Mazowieckiego 
16 kwietnia. Kontaktowaliśmy się ze wszystkimi DPS-ami na Mazowszu  i o tej naszej 
decyzji po informacji na zarządzie województwa mazowieckiego, że jesteśmy w stanie 
dedykować zakup tych specjalnych urządzeń do dezynfekcji. Nasze Mazowieckie 
Centrum Polityki Społecznej wysłało do wszystkich DPS-ów na Mazowszu, dla których 
organem prowadzącym są jednostki terytorialne samorządu maila z prośbą o 
informację, czy placówka ma już takie wyposażenie oraz, w przypadku zgody radnych 
na udzielenie pomocy rzeczowej, jest zainteresowana takim wsparciem. Informacji 
należało udzielić mailowo na wskazany adres w określonym terminie do 21 kwietnia i 
na podstawie tych zebranych danych została przygotowana lista 60 placówek. Nie 
obejmuje ono oczywiście wszystkich placówek, bo również część tych placówek do 
których wysłaliśmy takie maile nie przysłało nam odpowiedzi. Niezależnie od 
wszystkiego to tak jak pan marszałek powiedział my realizujemy taki, będziemy 
realizować duży projekt za 3 000 000 zł w ramach tego dużego projektu  5 województw 
w ramach projektu liderzy kooperacji. I za chwilę będziemy dokonywać zakupu do 
naszych DPS-ów przede wszystkim środków ochrony osobistej, ale być może też, 
jeżeli będą dalsze takie potrzeby, urządzeń do dezynfekcji. Więc myślę, że tam, gdzie 
będą potrzeby będziemy na wprost reagować za chwilę.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, Pani Marszałek. Proszę państwa wyczerpała się, że tak powiem, lista 
zgłoszeń do zabrania głosu. Został zgłoszony wniosek o przejściu do drugiego 
czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do 
czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych  jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku nr 357? Ko wstrzymał się od głosu? Kto jest 
przeciw? Proszę państwa prośba o wyłączenie mikrofonów dobrze, bo mamy dużo 
zakłóceń. Pan radny jeszcze Mirosław Augustyniak, pan radny Mirosław Milewski i pan 
radny Rafał Romanowski. Pani Marszałek i Panie Marszałku czy państwo mogą 
wyłączyć mikrofony sobie? Dziękuję bardzo, prośba o wyniki. Za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 45 radnych, nikt nie był przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 
udzielenia pomocy rzeczowej w postaci nieodpłatnego przekazania urządzeń do 
dezynfekcji powietrza dla jednostek samorządu terytorialnego z województwa 
mazowieckiego druk nr 357. Przechodzimy do pkt 23. Projekt uchwały w sprawie 
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udzielenia pomocy finansowej w ramach zadania Mazowieckie Strażnice OSP-2020 
druk 356. O zabranie głosu proszę pana marszałka Adama Struzika.  
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, Szanowni Państwo, Wysoki Sejmiku to jest jedna z tych uchwał, które 
kierują nasze wsparcie do Mazowieckich Ochotniczych Straży Pożarnych. To są małe 
granty do 20 000 zł skierowane na to aby modernizować czy doposażyć w sensie 
technicznym Strażnice OSP. Są to małe projekty, ale uważaliśmy, że odmrażanie 
gospodarki powinno się zacząć właśnie od małych firm, które działają w terenie i przy 
okazji też wspomagamy ochotnicze straże pożarne. W tej sprawie pracowała komisja. 
Oceniono złożone wnioski. Jak państwo mają w załączniku158 wniosków ma 
dofinansowanie, przeważnie w wysokości 20 tysięcy. Prosiłbym, żeby też w dwóch 
czytaniach tę uchwałę przyjąć.   
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Proszę pana radny Mirosław Augustyniak. 
 
Pan Mirosław Augustyniak 
Witam wszystkich no ja mam ciągle te problemy techniczne, no nie wiem jestem 
słyszany w tej chwili czy nie? 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Tak słychać pana panie radny. 
 
Pan Mirosław Augustyniak 
To ja chciałem no wie pan no tak uczestniczyć w sesji nie można. Na początku 
zostałem wyłączony, później tak samo. Teraz w dwóch głosowaniach nie brałem 
udziału no nie wiem, o co to chodzi. Natomiast jeśli chodzi o teraz procedowany punkt,  
ja bym chciał, żeby zarząd dokonał autopoprawki i żeby dla wszystkich beneficjentów, 
którzy złożyli wnioski środki przyznać. To znaczy zmniejszając kwotę 25 % z tych 
przyznanych obecnie i przyznać dla pozostałych reszty, żeby nikogo w tym trudnym 
okresie już nie dzielić tylko, żeby każdemu dać szansę, żeby coś mógł zrobić, żeby 
jakaś, tak jak powiedział marszałek, jakiś mały grant mały, małe przedsięwzięcie 
zostało zrealizowane. Tym bardziej że strażacy na pewno będą zobligowani, bo 
pewnie to jeszcze nie koniec całej tej akcji korona wirusowej że będą obligowani do 
różnych rzeczy i mają też potrzeby poprawienia garażu, wyremontowania łazienki czy 
też szatni. No w tym momencie, gdzie będą musieli korzystać z tych ubiorów np. 
specjalnych no to na pewno to będzie koniecznie potrzebne i wiem, że niektórzy 
poskładali takie rzeczy no i w tym rozdaniu, już mówiąc kolokwialnie, środków nie 
dostali. No chciałbym, żeby zarząd dokonał autopoprawki i żeby, bo to, bo znowu jest 
taka sytuacja, że jest rozjazd pomiędzy poszczególnymi subregionami i ja tu nie chcę 
rzucać liczbami, ale to jest w granicach między 41 a 16 no to chyba no trochę nie tak 
to powinno być no. Dziękuję bardzo. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję czy zarząd się zechce odnieść tutaj do pytań pana radnego? Ja chciałem 
przy okazji przypomnieć na ostatniej sesji marcowej pan marszałek deklarował, że 
otrzymamy taką kompleksową informację o wysokości dofinansowania  i wsparcia z 
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dokładnością do gmin za ostatni, jeżeli się nie mylę, 20 lat więc. Więc czekamy tutaj 
panie marszałku, czy marszałek odpowie panu radnemu? 
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Tak oczywiście, na ten cel była przeznaczona kwota 3 000 000 zł. I gdybyśmy chcieli 
zaspokoić wszystkie wnioski były ich około 220, 224 wnioski dokładnie, abyśmy dali  
po 10 tysięcy. No takie wsparcie to już, chociaż są tutaj takie oczywiście jednostki, 
które mają nawet mniejsze kwoty. Po drugie w tej sprawie pracowała komisja w której 
byli i radni województwa i przedstawiciele zarządu wojewódzkiego oddziału 
wojewódzkiego związku OSP i po analizie zaproponowano taki dokładnie podział i 
proponuję panie radny, żeby to przyjąć, bo obniżanie w tej chwili o 25 % no jest po 
prostu, dojdziemy do absurdu. Natomiast to nie ostatnia nasza pomoc dla strażaków i 
w kolejnych edycjach będziemy wspierali, a przypomnę, że kolejnych jednostek jest 
1900. 1900 więc wszystkich wspomóc nie możemy.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję proszę pan radny Mirosław Augustyniak.  
 
Pan Mirosław Augustyniak 
No były takie sytuacje, że dawaliśmy po 10, po 11, 12 000 no i nie było to problemem. 
Teraz to chodzi o raptem około 60 jednostek więc, gdyby obniżyć kwotę np. te co 
dostały 20 000 do 15 000 zł, a tym pozostałym też coś pomóc, wyglądałoby to trochę 
inaczej, a tak to wygląda to w ten sposób, że tak radomski subregion uzyskał 36 
wniosków, ciechanowski 24, płocki 25, podwarszawski 16, ostrołęcki 16, a Siedlecki 
41. Jeżeli uważacie, że tak powinno się dzielić środki i tak powinno być to proszę 
bardzo, szerokiej drogi.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Proszę pan marszałek Adam Struzik.  
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Trzeba jeszcze wziąć pod uwagę, że część z tych wniosków nie miała, nie była 
prawidłowa najnormalniej w świecie. Najpierw oceniono pod względem te formalnym 
wnioski, później specjalna komisja się nad tym pochyliła i panie radny naprawdę nie 
ma żadnych tendencyjnych, nikt z członków zarządu w ogóle nawet do tej listy, którą 
przedstawił, którą przedstawiła komisja nie zaglądał. Może pan by kolegę, który był 
kolegę radnego, który był w tej komisji zapytał o te kryteria.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję proszę pan radny Artur Czapliński. Czy pan radny Artur Czapliński słyszy 
mnie? Prośba o włączenie mikrofonu.  
 
Pan Artur Czapliński 
Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący ja popieram tutaj tok rozumowania pana 
radnego Mirosława Augustyniaka, ponieważ, to znaczy szanuję tutaj werdykty i prace 
komisji, która zajmowała się tymi grantami i w ogóle bardzo dziękuję za taką inicjatywę. 
Te 3 000 000 zł na remonty strażnic ochotniczej straży pożarnej to jest bardzo dobra 
inicjatywa, ale no troszeczkę trudno zrozumieć, jeżeli na 220 wniosków 165 dostaje, 
czyli zostaje nam około 50 wniosków nierozpatrzonych. To nawet, przyjmując tak 
przepraszam, 10 000 pewnie 50 nierozpatrzonych wniosków to nie jest za wielka 



50 

 

kwota. To cała kwota jeżeli byłoby 3 miliony zł to było 3 i pół miliona. To można by było 
to jakoś rozsądnie zagospodarować i wtedy ta idea subsydiarności, czyli jakby 
zrównoważonego rozwoju, o której pan marszałek mówi wiele, nawet w takim prostym 
działaniu gdzie się odmraża, gdzie tutaj działamy od najmniejszych instytucji takich jak 
ochotnicze straże pożarne i strażnicy to można by było zrobić. Jeżeli ja rozumuję 
dobrze tok rozumowania pana Augustyniaka to jest taka prośba, żeby jeszcze raz to 
może przeanalizować, może nie ta komisja, ale jakiś sposób. Może nie zabierać tym 
co już dostali, ale dodać te parę groszy na te wnioski, które zostały odrzucone. 50 to 
nie jest tak dużo tych strażnic, a tym przypadku, gdzie nie dość, że jest epidemia to 
jeszcze palą się lasy, jest susza. Ci strażacy naprawdę są codziennie w terenie. 
Bardzo dziękuję. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, proszę bardzo pan marszałek Adam Struzik. 
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Tak no po pierwsze to w poprzednich latach były mniejsze kwoty przyznawane. Wtedy 
strażacy kwestionowali przyznawanie 8, czy 10 czy 12 000 zł bo mówili, że co można 
zrobić, chociaż oczywiście cenią sobie nasze wsparcie. [zapis nieczytelny] z takim 
przyzwoitym będącym 20 000, chyba że wniosek jest niższy. Po drugie, co do 
równomiernego rozdziału na subregiony bardzo to żeśmy precyzyjnie tego dopilnowali 
i jak to wygląda.  Region płocko - ciechanowski dotacje przyznano dla 49 gmin i miast 
na kwotę 943 360 zł. Podobnie region siedlecko-ostrołęcki przyznano dla 57 gmin na 
kwotę 1 098 170 zł. Podobnie region się, stosując przyznano dla 57 dni na kwotę 
1 058 000 zł co stanowi uwaga 73 % wniosków, spośród prawidłowo złożonych 
wniosków. Region radomski dotacje przyznano dla 36 gminna kwotę 678 600 zł co 
stanowi 73 % dofinansowania spośród prawidłowo złożonych wniosków i region 
warszawski dotacje przyznano dla 16 gmin i miast na kwotę 279 760 zł stanowi 53 % 
wniosków dofinansowanych spośród prawidłowo złożonych wniosków. Jeżeli będą 
takie możliwości i wyjaśni się też kwestia samochodów na rok 2020 zarząd się pochyli 
nad problemami ochotników strażaków i być może do tego wrócimy. Natomiast apeluję 
o rozsądek i o przyjęcie tej uchwały w takiej wersji zaproponowanej przez zarząd. 
Naprawdę nie ujmujmy teraz tych pieniędzy, bo to jest absurdalne działanie.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Czy pan radny Augustyniak w tej chwili tylko pytanie albo, albo 
sprostowanie ewentualnie dlatego że to już będzie trzecie zabranie głosu w tym 
punkcie, proszę bardzo. 
 
Pan Mirosław Augustyniak 
Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni,   Panie Marszałku sam pan przyznał, 
że 57 wniosków jest w ostrołęcko-siedleckim, tylko że 16 jest w ostrołęckim a 41 jest 
w siedleckim. No po tych i instrumencie zadań ważnych dla Mazowsza no przyszły 
teraz strażnice. No ja wiem o co to chodzi. Ja myślę, że panie członkinie zarządu, które 
są Siedlec, że tak to podzieliły, tak za tym zagłosowały, to ja życzę dobrego 
samopoczucia, wszystkiego dobrego. 
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Jeszcze jeśli można Panie Przewodniczący. Nikt z  członków zarządu, łącznie ze mną, 
w ogóle ingerował w decyzje komisji. No nie dochodźmy do absurdu bo za chwilę 
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policzymy ile jest jednostek OSP w subregionie siedleckim a ile w ostrołęckim i się 
okaże panie radny, że dwa razy tyle. I jak pan będzie wyglądał wtedy.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, proszę bardzo, pan radny Artur Czaplińśki.  
 
Pan Artur Czapliński 
Panie Przewodniczący ja mam taką propozycję, żeby konstruktywnie to zakończyć. Ja 
oczywiście tutaj za tym przyznaniem powinniśmy zagłosować, bo to są ważne 
pieniądze, ale jeżeli byłaby taka możliwość, ja nie chcę wpływać tutaj na to, ale jakby 
padła taka deklaracja ze strony pana marszałka albo członków zarządu, że znajdą 
furtkę na pochylenie się nad tymi wnioskami, które zostały przez komisję odrzucone, 
być może z błędów formalnych, ale to jest niewielka kwota wbrew pozorom a bardzo 
potrzebna, to byśmy byli wszyscy usatysfakcjonowani, a tutaj naprawdę by zadziałała 
ta, ten mechanizm zrównoważonego rozwoju i pomocy wszystkim, którzy o tę pomoc 
poproszą. to tylko taka była prośba, jeżeli by była taka możliwość że np. w tym 
miesiącu te wnioski jeszcze w jakiejś formie budżetowej zostaną rozpatrzone, mi się 
wydaje i zarówno radny Augustyniak jak i my wszyscy byśmy byli usatysfakcjonowani. 
To tylko taka moja prośba.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję. Szanowni Państwo no, jeżeli nie ma tutaj propozycji zmiany porządku, to 
znaczy nie ma propozycji poprawki do tego projektu, ani też nie ma wniosku o, czy też 
sprzeciwu wobec przejścia do drugiego czytania no to w związku z wyczerpaniem listy 
mówców będziemy przechodzili do drugiego czytania. Czy ktoś z państwa radnych ma 
poprawkę ewentualnie. Ewentualnie sprzeciwia się przejściu do drugiego czytania? 
Proszę bardzo, pan radny Mirosław Augustyniak.  
 
Pan Mirosław Augustyniak 
Tak sprzeciwiam się przejściu do drugiego czytania. Proszę, żeby zajęła się tym 
wszystkim Komisja Rewizyjna.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Panie radny komisja rewizyjna to nie bardzo się może tym zająć jako komisja wiodąca. 
Jeżeli chodzi o projekt komisja rewizyjna może się być może zająć czymś innym 
natomiast, jeżeli pan radny uważa, że projekt powinien być skierowany do komisji to 
pytanie do której do, której komisji dokładnie?  
 
Pan Mirosław Augustyniak 
No to do infrastruktury.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Ale to ja mam rozumieć głos radnego jako sprzeciw wobec przejścia do drugiego 
czytania? Proszę bardzo, jeszcze pan radny Leszek Przybytniak. 
 
Pan Leszek Przybytniak 
Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni ja mam 
propozycję, kontrpropozycję dla kolegi Mirosława Augustyniaka o przejście do 
drugiego czytania i zakończenie dyskusji.  
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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, pan marszałek Struzik jeszcze proszę bardzo. 
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
No Panie Przewodniczący mam serdeczną prośbę kolegi Mirosława, żeby nie robił 
rzeczy, które są sztucznym problemem, naprawdę no nie hamował tego przyznania 
tego wsparcia. Tu chodzi i o strażaków i chodzi też o małe i średnie firmy, a w terenie, 
żeby one mogły to wdrażać no. Naprawdę bardzo proszę o wyrozumiałość, jeszcze 
raz deklaruję, że będziemy mieli pieniądze to  do pozostałych też trafią.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, proszę bardzo, rozumiem że to ad vocem pan radny Augustyniak. 
  
Pan Mirosław Augustyniak 
No trudno po tym, po ostatniej sesji patrzeć na to powtórkę na tej sesji, jeśli chodzi o 
środki w stosunku do subregionu ostrołęckiego i ja podtrzymuję swój wniosek, żeby 
zajęła się tym komisja. Nic się nie stanie przez tydzień czy przez 2 przy takich 
inwestycjach jak będą rozpoczęte później.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo proszę państwa w związku z tym, że mamy sprzeciw wobec przejścia 
do drugiego czytania to jeżeli mamy wniosek przeciwny to będziemy, wobec tego 
głosowali. Pytanie czy my jesteśmy gotowi do głosowania, bo będziemy głosowali w 
sprawie wyrażenia zgody na przejście do drugiego czytania przez sejmik projektu 
uchwały z druku nr 356. Jesteśmy gotowi do głosowania. No dobrze proszę państwa 
to proszę o głosowanie. Kto z państwa radnych jest za przejściem do drugiego 
czytania? Kto z państwa radnych jest przeciw?  Kto wstrzymał się od głosu? Proszę 
jeszcze pan radny Jakub Kowalski, pan radny Mirosław Milewski, pan radny Paweł 
Obermeyer, pan radny Damian Olszewski o głosowanie.  
 
Pan Damian Olszewski 
Panie Przewodniczący Damian Olszewski mi tutaj nic nie wyskakuje żadne 
głosowanie. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
To prośba, żeby odświeżyć ekran dobrze i nacisnąć przycisk głosowanie. Ok dziękuję 
to jeszcze pan Jakub Kowalski, pan Mirosław Milewski, pan Paweł Obermeyer. No to, 
jeżeli nie, to prośba o wyniki głosowania. Za przejściem do drugiego czytania 
głosowało 24 radnych, przeciw 22,  nikt się nie wstrzymał. Czyli proszę państwa 
przystępujemy do głosowania projektu, czy jesteśmy gotowi? Kto z państwa radnych 
jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 356? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 
się od głosu? Dziękuję. Za głosowało 42 radnych. Przeciw 1, 3 radnych wstrzymało 
się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej w ramach zadania Mazowieckie Strażnice 
OSP-2020 druk nr 356.  
Proszę państwa przechodzimy wobec tego pkt 24. Informacja dotycząca umorzonych 
należności cywilnoprawnych oraz udzielonych przez kierowników samorządowych 
jednostek organizacyjnych województwa mazowieckiego ulg za 2019 rok. Tę 
informację otrzymali państwo wraz z materiałami na dzisiejszą sesję. Czy mają 
państwo pytania dotyczące przesłanej informacji? Ktoś z państwa radnych chce 
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zabrać głos w tym punkcie? Jeśli nie uznam, iż sejmik zapoznał się z otrzymaną 
informacją. Stwierdzam, że sejmik zapoznał się z informacją dotyczącą umorzonych 
należności cywilnoprawnych oraz udzielonych przez kierowników samorządowych 
jednostek organizacyjnych województwa mazowieckiego ulg za 2019 rok. 
Przechodzimy do pkt 25. Informacja o działalności samorządowych kolegiów 
odwoławczych za 2019 rok. Informację państwo otrzymali także wraz z materiałami na 
dzisiejszą sesję. Czy ktoś z państwa radnych chce zabrać głos w tym punkcie 
porządku obrad? Jeżeli nie stwierdzam, że sejmik zapoznał się informacją o 
działalności samorządowych kolegiów odwoławczych za 2019 rok. Przechodzimy do 
pkt 26. Interpelacje i zapytania. W okresie między sesjami wpłynęły interpelacje i 
zapytania radnych Artura Czaplińskiego, Bartosza Wiśniakowskiego, Łukasza 
Gołębiowskiego, Katarzyny Lubiak, Klubu Koalicji Obywatelskiej oraz odpowiedzi na 
interpelację zapytanie radnych Krzysztofa Strzałkowskiego, Bartosza 
Wiśniakowskiego, Łukasza Gołębiowskiego, Artura Czaplińskiego. Proszę bardzo, 
głosu zgłosili się pan radny Stefan Traczyk. Proszę bardzo panie radny.  
 
Pan Stefan Traczyk 
Proszę Państwa, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni ja nie dostałem 
odpowiedzi na interpelację z początku marca. Moja interpelacja dotyczyła kosztów, 
jakie urząd marszałkowski poniósł za publikację w Rzeczpospolitej. Ja wiem, że to 
może być wstydliwy temat i może niepopularny ale, ale ja nie dostałem odpowiedzi i 
sprawdziłem teraz na stronie interpelacji. I ani na mejla nie dostałem odpowiedzi i tak 
samo się pytałem o to czy z innych partii politycznych wystąpili działacze, jeżeli chodzi 
o gospodarzenie w sprawie no tak prezentacji na temat budżetu obywatelskiego. 
Prezentacja tylko była przedstawicieli PSL-u, a tutaj chciałem się spytać czy ktoś 
jeszcze występował z innych opcji politycznych w tej sprawie. No to jest przykre, no bo 
wiadomo, że pytania były zadane na początku marca. No dzisiaj mamy koniec kwietnia 
i do tej pory nikt nie na nie raczył odpowiedzieć. Czekam z cierpliwością na tę 
odpowiedź, myślę, że to jest dość istotna sprawa, dziękuję bardzo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo czy tutaj ktoś zarządza się zechce odnieść, czy też po prostu pan 
radny otrzyma.  
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Wyjaśnimy sprawę, bo zwykle pilnujemy bardzo pieczołowicie tych terminów, być 
może tutaj jakieś po naszej stronie niedopatrzenie. Obiecuję panu radnemu, że 
otrzyma tę informację. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, pan radny Wojciech Zabłocki.  
 
Pan Wojciech Zabłocki 
Dziękuję słychać mnie? Ja natomiast mam inne pytanie, bo w połowie kwietnia ja 
składałem interpelację dotyczącą sytuacji w jednostkach ratownictwa medycznego. 
Dostałem wyczerpującą odpowiedź, tam miałem pewne propozycje i dostałem 
odpowiedź wyczerpującą natomiast nie została ona w żaden sposób zarejestrowana. 
I też mam pytanie od związku zawodowego ratowników medycznych co tą sprawą, z 
którą się do mnie zgłosili się dzieje. I też prośbę mam, żeby takie interpelacje również 
były publikowane, również były rejestrowane, bo ani tego nie ma na stronie, ani też 
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pan przewodniczący jej nie wymienił jako tej, która wpłynęła, a dostałem ciekawą 
odpowiedź,  myślę, że warto by, aby opinia publiczna mogła się z nią zapoznać.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo, to prośba do kancelarii o sprawdzenie dobrze losu tutaj pisma pana 
radnego Zabłockiego dobrze, proszę bardzo, pan radny Leszek Przybytniak. 
 
Pan Leszek Przybytniak 
Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni borykamy się z 
ogromnymi problemami koronawirusa. Rzeczywiście mamy bardzo poważny problem 
zdrowotny życiowy, bo to są sprawy bardzo istotne. Natomiast ja chciałbym zwrócić i 
zadać, zwrócić na jedną bardzo poważną w tej chwili rzecz uwagę, a i zadać pytanie 
czy jako Samorząd Województwa Mazowieckiego możemy w tej sytuacji wystosować 
czy uchwalić stanowisko, a chcę zwrócić uwagę na pogłębiającą się strasznie suszę, 
która również może dotyczyć tak samo wielkiej, dużej ilości mieszkańców Mazowsza 
co koronawirus. Jest to bardzo poważny problem, który o, którym się przy właśnie 
nagłośnionym mocno w tej chwili wirusie mało się mówi, a szczególnie bardzo mało 
się robi. My ze względu na to, że odebrano województwu i Samorządowi Województwa 
Mazowieckiego mechanizmy które, które mogłyby wpływać pozytywnie na tą sytuację. 
Ale nie możemy milczeć musimy zwracać uwagę na pogłębiający się bardzo poważny 
problem, który rzeczywiście żywotnie wpływa na sytuację mieszkańców Mazowsza i 
chcę zadać pytanie czy na przyszłej sesji sejmiku możemy takie stosowne stanowisko 
wypracować do premiera, do pana premiera, do pana ministra zapytaniami o to czy 
my jako samorząd możemy się włączyć, czy możemy pomóc, czy w ogóle działania w 
tej chwili rządu na tyle są pozytywne, że w przyszłości zapewnią nam dostęp do 
żywności. Jest to bardzo poważny problem i uważam, że nie powinniśmy koło tego 
przechodzić obojętnie. Dziękuję bardzo.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję bardzo. Ja rozumiem, że to jest bardziej taki wniosek pana radnego do 
zarządu o przygotowanie na najbliższą sesję takiego stanowiska. Czy tutaj zarząd 
zechce się odnieść do tego, do tej propozycji pana radnego, którą uważam za bardzo 
słuszną. 
 
Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 
Jak najbardziej oczywiście chcielibyśmy też współpracy z Komisją Rolnictwa i Rozwoju 
Obszarów Wiejskich to przygotować, to wystąpienie. Dobrze by było, żeby pan radny 
Przybytniak tutaj jakąś propozycję do nas przysłał. 
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Proszę państwa jak sobie też udzielę głosu w tym punkcie. Mianowicie ja napisałem 
interpelację do zarządu w sprawie pozyskania dla Muzeum imienia Jacka 
Malczewskiego w Radomiu Zespołu pałacowo parkowego który, Który umożliwiłby 
rozwój tego muzeum, ale także prezentacje zbiorów związanych z regionem 
niekoniecznie dzisiaj możliwy do prezentowania w obecnej siedzibie, siedzibie 
muzeum. I nie uzyskałem odpowiedzi. Wiem, że temat miał być przedmiotem 
posiedzenia zarządu województwa mazowieckiego, wiem też, że teraz są sprawy 
ratowania życia i zdrowia więc. Więc też rozumiem hierarchię, ale mam prośbę. Prośbę 
na przyszłość, żeby temat powrócił i mam nadzieję ze szczęśliwym finałem dla 
muzeum, dziękuję bardzo. Proszę państwa ponieważ nie mamy więcej zgłoszeń w pkt 
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26 przechodzimy do pkt 27. Sprawy różne. Ktoś z państwa radnych chciałby zabrać 
głos w tym punkcie? Proszę bardzo, pan radny Łukasz Kudlicki. Panie radny prośba o 
włączenie mikrofonu bo nie słyszymy pana w tej chwili.  
 
Pan Łukasz Kudlicki 
Dziękuję za udzielenie głosu Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, Zarządzie 
Województwa w tym momencie chciałbym kilka słów. Podziękowania skierować do 
żołnierzy wojsk obrony terytorialnej myślę, że w swoim imieniu, ale nie tylko w swoim. 
Cieszę się, że terytorialsi uzasadniają swoją codzienną aktywnością w czasie kryzysu 
przydatność i to, że są nam potrzebni. Dzisiaj Polska Agencja Prasowa podała, że 
terytorialsi pomagają szpitalowi w Radomiu, żołnierze Szóstej Mazowieckiej Brygady 
Obrony Terytorialnej wspierają Mazowiecki Szpital Specjalistyczny. Mierzą 
temperaturę osobom zgłaszającym się do lecznicy, dezynfekują szpitalne klatki 
schodowe, korytarze, windy. Także jak słyszymy jest to kolejny dowód na to, że 
żołnierze pomagają Polakom i są na pierwszej linii walki z pandemią. Wiemy, że 
dostarczają paczki żywnościowe nie tylko dla kombatantów, ale też dla innych 
seniorów, którzy z są poszkodowani z powodu tego socjalnego oddzielenia. 
Dziękujemy im za to, dziękuję jako radny sejmiku, ale dziękuję też sejmikowi za to, że 
nie dystansował się wobec Wojsk Obrony Terytorialnej, przyznając prawo do używania 
loga Mazowsza na sztandarach obu mazowieckich brygad, dziękuję państwu.  
 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
Dziękuję panie radny. Proszę państwa czy jakieś inne sprawy różne, ktoś z państwa 
chciałby zabrać głos jeszcze? Jeżeli nie proszę państwa, to zamykam XVII sesję 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego, pierwszą w trybie zdalnym. Dziękuję bardzo 
państwu za udział i do zobaczenia, usłyszenia na następnej sesji, dziękuję bardzo.  


